
Jön a hibrid 
félévzárás 
Ignácz Bencét, a Kecskeméti 
Szakképzési Centrum főigaz-
gatóját és Szabó Istvánt, a 
Kecskeméti Katona József Gim-
názium igazgatóját kérdeztük.

Erős lélek és 
biztos kéz kell
A 2021-es évet nehéz tervezni, 
mégis meg kell tenni, erős lé-
lekkel és biztos kézzel – vallja 
Szemereyné Pataki Klaudia, 
Kecskemét polgármestere.

25 éves  
a Gong Rádió
Jámbor Csaba operatív vezető 
a január 11-én fennállásának 
negyed évszázados évforduló-
ját – idén speciálisan – ünnep-
lő városi médiumról. 
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Épül az új tűzoltóság 
a Külső Szegedi úton

FELSŐOKTATÁS

Átalakulóban 
a képzési kínálat 

A Károli református egyetem négy 
olyan szakkal – szociális munkával, 
szociálpedagógiával és két jogi kép-
zéssel – bővítette a helyi felsőoktatás 
palettáját, melyek eddig nem voltak 
jelen a városban, ám a tanítóképzést 
2021-re nem hirdették meg. 

Megkezdődött Kecskemét új tűzoltó-
laktanyájának építése a Külső Szegedi 
út mellett. Az 5300 négyzetméteres, 
többfunkciós épületegyüttes a város 
hivatásos tűzoltó-parancsnoksága 
és katasztrófavédelmi kirendeltsége 
mellett a megyei katasztrófavédelmi 
igazgatóságnak is helyet ad majd. A 

laktanya 3 milliárd 900 millió forint-
ból valósul meg, és várhatóan 2023-ra 
készül el. A komplexumban tíz szerál-
lást alakítanak ki a tűzoltók készenlé-
ti járművei számára. A szertár feletti 
szárnyban irodák, egy hírközpont, va-
lamint raktározást, tárolást szolgáló 
helyiségek kapnak majd helyet. 

Online 
zene, tánc 

kultúra napra

A magyar védelemipar egyik legfontosabb kutató-fejlesztő központjává válik a kecskeméti Neumann János Egyetem egy múlt 
héten aláírt stratégiai megállapodás nyomán. Új egyetemi képzések, szakok indulnak, új munkahelyeket teremt a program, 
további befektetők jöhetnek, így plusz adóbevételeket is jelent Kecskemét számára az új irányvonal (Képünkön balról: Zaja 
Gábor, a HM Arzenál Fegyvergyártási Divízió igazgatója, dr. Maróth Gáspár védelmi fejlesztésért felelős kormánybiztos, dr. 
Fülöp Tamás, a Neumann János Egyetem rektora, Bozó Gábor, a Diana Fegyvertechnikai Technikum és Kollégium igazgatója, 
valamint dr. Csizmadia Attila Norbert, a Neumann János Egyetemért Alapítvány Kuratóriumának elnöke)

KÖRKÉRDÉS

Mindenki  
a járvány végét 
várja

Évindító lapszámunkban hagyomány 
immár, hogy a kecskeméti közélet is-
mert személyiségeit kérdezzük arról, 
hogy milyen esztendőben reményked-
nek szakterületükkel, privát életükkel 
kapcsolatban. Nem volt nehéz megjó-
solni: mivel a járvány mindkét szférát 
mindenkinél jelentősen befolyásolta, 
leginkább a koronavírus-mizéria végét 
várják megkérdezettjeink.

Újabb profilunk: a védelemipar
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LAPUNK

40.000
PÉLDÁNYBAN JELENIK MEG!

Több évre szóló 
együttműködési 
megállapodást kötött 
a Kecskeméti Első Sor 
Egyesület és az MKB 
Bank, mely egyedül-
álló lehetőséget és 
tervezhető jövőt biz-
tosít az utánpótlás- 
válogatott kerékpáro-
sokkal is megerősített 
csapat számára. Az 
MKB Cycling Team 
bringásai télen sem 
állnak le, gőzerővel 
készülnek a 2021-es 
országúti szezonra

Új szezon, 
új név

Fotó: Banczik Róbert

2–3. oldal

7–9. oldal

Fotó: Bak Ferenc

Fűzfa Ambrus (U23) a Borsodcross CX OB-n

A Kecskeméti Szimfonikus Zenekar és a Kecskemét Táncegyüttes közös 
produkcióval készült a magyar kultúra napjának megünneplésére. Az előadást 
rögzítették; a felvétel január 22-től tekinthető meg a közösségi oldalaikon

5. oldal

Fotó: Banczik Róbert
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Lélegeztető

Két darab, több mint 17 millió forint értékű, 
professzionális lélegeztetőgép megvásárlását 
támogatta a Duna Aszfalt Zrt., amely nem elő-
ször segíti a Bács-Kiskun Megyei Oktatókórház 
munkáját. A Központi Aneszteziológiai és In-
tenzív Terápiás Osztály munkáját segítő gépek 
jelképes átadását hétfőn tartották, a Duna Asz-
falt Zrt.-t dr. Ónodi Barna, a Duna Group sajtó-
szóvivője képviselte az eseményen.

Kerékpárutak

Újabb kerékpárutakkal bővülhet Bács-Kiskun 
megye úthálózata. A Bács-Kiskun Megyei Ön-
kormányzat weboldala szerint a Kecskemétről 
Lajosmizsére és a Nyárlőrincre vezető kerék-
párutak tervezése is elindul 2021-ben. Így ha-
marosan akár a Tiszáig is eltekerhetünk a hírös 
városból. Jó hír, hogy az új szakaszok tervdo-
kumentációit pályázati keretek meghirdetése 
esetén egyből be lehet majd nyújtani.

Körforgalmak

2021-ben három csomópontot alakítanak át 
körforgalommá az 52-es főúton, jövő év végéig 
pedig a Kecskemétet Dunaföldvárral összekötő 
út burkolata is megújul összesen közel 46 kilo-
méteren – közölte az ITM. Közleményük szerint 
több mint 350 projektben összesen mintegy 
1000 kilométernyi szakasz felújítása történik 
meg 190 milliárd forint értékben. A támogatási 
szerződést december végén írták alá.

Különdíj

Az Év Honlapja pályázaton mérette meg ma-
gát a tavaly megújult kecskemet.hu. A Magyar 
Marketing Szövetség rangos vetélkedésén az 
Önkormányzatok és települések kategóriában 
nyert különdíjat Kecskemét hivatalos honlapja. 
A vírushelyzet miatt a szervezők roadshow ke-
retében adták át az elismeréseket, dr. Homoki 
Tamás alpolgármester Szász József irodaveze-
tőtől vette át a szakmai zsűri különdíját.
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KORONAVÍRUS: a vakcinával  
végre kezünkben van a megoldás
Lapunk megjelenéséig Magyar-
országon százharmincezren 
– közülük több mint három-
ezer-ötszázan a kecskeméti 
kórházban – kaphatták meg 
a koronavírus elleni vakcinát. 
Hazánkban egyelőre meghatáro-
zott terv alapján zajlik az oltás; 
a hatóságok eddig kétféle 
oltóanyag használatát engedé-
lyezték. A tömeges oltásra még 
várni kell, regisztrálni azonban 
már lehet.

Így oltanak a kórházban

A Bács-Kiskun Megyei Oktatókórházba 
2020. december 30-án érkezett meg 
az első szállítmány a koronavírus elleni 
oltóanyagból. Akkor is, illetve január 5-én 
is három tálcányi, azaz 2925 adag széru-
mot szállítottak ki az intézménybe. Január 
12-én 3510, 15-én 300, 20-án pedig 
2340 ember beoltására elegendő ampul-
lát vehettek át a kórház munkatársai.

A négy oltópontot a különálló épü-
letben lévő és utcafronti bejárattal ren-
delkező Bőrgondozóban alakították ki. 
Naponta körülbelül 250 embert tudnak 
beoltani. Az oltást december 31-én kezd-
ték. Azóta is a hét minden napján, reggel 
8-tól este 20 óráig várják a kollégákat 
a vakcina felvételére. Január 19-ig ösz-
szesen több mint 3500 embert oltottak 
be. A védettséghez szükséges második 
oltások beadása lapunk megjelenésének 
napján (január 21.) kezdődik meg.

Miért fontos az oltás?

– A legelső vonalban látjuk azt, hogy 
mennyire súlyos lehet a koronavírusos 
betegek állapota. Pillanatok alatt tud vál-
tozni a helyzet a stabilból az instabilba, 
és akár az elhalálozásig is eljuthat a fo-
lyamat. Azt gondolom, hogy aki egyszer 
is találkozott ilyen válságos állapotban 
lévő beteggel, az nem gondolkodik azon, 
hogy felvegye-e az oltást vagy sem. Vég-
re itt van a kezünkben az a megoldás, 
amivel az egész koronavírus-fertőzés-
nek véget tudunk venni – nyilatkozta a 
Kecskeméti Televízió stábjának dr. Sza-
bó István.

A Bács-Kiskun Megyei Oktatókórház 
Sürgősségi Betegellátó Osztályának 
(SBO) osztályvezető főorvosa maga is 
megkapta az oltást. Mint mondta, meg-
éri elviselni ezt a kis szúrást: – Termé-
szetesen minden egészségügyi beavat-
kozásnak lehetnek mellékhatásai, de 
nem gondolom, hogy az oltás esetében 
emiatt kellene haboznunk.

Ki mikor kerül sorra?

Magyarországon önkéntes alapon törté-
nik a koronavírus elleni védőoltás felvé-
tele. Akik élni kívánnak vele, ingyenesen 

tehetik ezt meg. Az oltás iránti igényt a 
központi vakcinainfo.gov.hu oldalon le-
het jelezni. Emellett a 60 év feletti nyug-
díjasok postai úton is jelentkezhetnek 
rá.

A regisztráció önmagában nem je-
lenti azt, hogy az illető automatikusan 
megkapja a védőoltást, és a jelentkezés 
időpontja sem befolyásolja, hogy mikor 
kerül sor rá. Az oltás sorrendjét ugyanis 
a védekezésben részt vevők elsőbbsége 
és a veszélyeztetettség mértéke hatá-
rozza meg.

Mindaddig az oltási tervet alapul véve 
zajlanak az oltások, amíg nem áll ren-
delkezésre elegendő vakcina a tömeges 
oltáshoz.

Az oltási terv értelmében először 
az egészségügyi dolgozóknak – a 
kórházak munkatársai mellett a men-
tőszolgálat és a háziorvosi szolgálat 
kötelékébe tartozóknak – kínálták fel 
a védőoltás felvételének lehetősé-
gét. Ezt követően a kormányhivatalok 
munkatársai, illetve az idősotthonok-
ban élők és dolgozók, majd pedig 
a rendvédelmi szerveknél dolgozók 
következtek.

A lakossági igények kielégítésé-
re még várni kell: bár Magyarország 
már közel húszmillió adag oltóanyag 
beszerzésére kötött szerződéseket, 
január 19-ig 130 ezer főre elegendő 
vakcina érkezett hazánkba. Az említett 
napig 129 689 fő kapott oltást. Döntő 
többségben az egészségügyben érin-
tettek kerültek sorra, de tízezer idős-
otthonban élő vagy dolgozó ember is 
megkapta már a vakcinát.

Margaréta Otthon

A Margaréta Otthonban összesen 90 
gondozott és 15 munkatárs kaphatta 
meg január 13-án a koronavírus elleni 
védőoltást. Ennél jóval többen igé-
nyelték a vakcinát, mivel azonban az 
intézmény több lakója és munkatársa 
is átesett a fertőzésen, nem mindenki 
vehette fel az oltást.

Dr. Pataki Mariann, az Egészségügyi 

és Szociális Intézmények Igazgatósága 
intézményvezetője elmondta: nagy se-
gítséget jelentett, hogy házhoz hozták 
a szérumot az otthonba, és nem kellett 
beszállítani az időseket az oltópontra. A 
gondozottaknak az épületen belül sem 
kellett mozogniuk: mindenki a saját he-
lyén kapta meg az oltást.

Oltóanyag-kisokos

Eddig két koronavírus elleni védőoltást 
engedélyeztek hazánkban. Az amerikai 
Pfizer és a német BioNTech biotechno-
lógiai vállalat által kifejlesztett vakcina 
a vírus molekuláris szerkezetén ala-
puló technológia segítségével készült. 
A vizsgálatok alapján 95 százalékban 
hatékony a koronavírus-fertőzés meg-
előzésében. Két adagban adják be, 
három hét különbséggel. A szérum 
mélyfagyasztást igényel: mínusz 70 Cel-
sius-fokon kell tárolni.

Az amerikai Moderna biotechnológiai 
vállalat és a Nemzeti Allergiai és Fer-
tőző Betegségek Intézete (NIAID) által 
kifejlesztett vakcina szintén az mRNS-t 
használja bázisként, és a becslések 
szerint 94,5 százalékos hatékonyságú. 
Ez az oltás is két részből áll, a máso-
dik oltást négy hét után adják be. Ez 
az oltóanyag mínusz 20 Celsius-fokon 
tárolható.

A magyar kormány lassúnak tartja 
az Európai Unió által koordinált vakci-
naszállítmányok ütemét, ezért kínai és 
orosz vakcinák beszerzését is megcé-
lozta, hogy mielőbb megkezdődhessen 
a lakosság tömeges oltása és a korláto-
zások feloldása. Ezek engedélyezéshez 
még szigorú vizsgálatokon kell átesniük 
az oltóanyagoknak.

Közben az Országos Rendőr-főka-
pitányság arra figyelmeztet: senki ne 
dőljön be az internetes bűnözők vakci-
nahirdetéseinek, mert azok biztosan ha-
misak. Az engedélyezett vakcinák nem 
érhetők el kereskedelmi forgalomban, 
azokhoz kizárólag a kormány által kije-
lölt oltóközpontokban, ütemezetten és 
ingyenesen lehet hozzájutni.

A magyar védelemipar egyik legfontosabb kutató-fejlesztő köz-
pontjává válik a kecskeméti Neumann János Egyetem egy múlt 
héten aláírt stratégiai megállapodás nyomán. Új egyetemi képzé-
sek, szakok indulnak, új munkahelyeket teremt a program, további 
befektetők jöhetnek, így plusz adóbevételeket is jelent Kecskemét 
számára az új irányvonal.

Fegyvertervező  
mérnököket képeznek
Egy január 12-én aláírt szerződés-
nek köszönhetően a Neumann 
János Egyetem és az intézményt 
fenntartó alapítvány védelemipari 
tudásközpont létrehozásában vál-
lal kiemelt szerepet. Az ünnepé-
lyes aláíráson részt vett dr. Maróth 
Gáspár védelmi fejlesztésért felelős 
kormánybiztos, Szemereyné Pataki 
Klaudia, Kecskemét polgármestere, 
valamint a legfontosabb piaci és ok-
tatási szereplők. 

Az együttműködési megállapo-
dásnak köszönhetően a kecskeméti 
egyetem GAMF Karán, a gépészmér-
nökképzésen belül fegyvertervező 
és -gyártó szakirányt alakítanak ki, 
ezzel párhuzamosan pedig duális 
partnerként bevonják a képzésbe a 
HM Arzenál kiskunfélegyházi fegy-
vergyárát. Az elképzelések szerint 
jövő év februárjától lehet majd erre 
a szakirányra jelentkezni, attól füg-
gően, hogyan alakul az akkreditáció 
folyamata, illetve hogyan sikerül az 
egyetemnek a tananyagokat kidol-
goznia. Emellett tervezik azt is, ho-
gyan tudnának szakmérnökképzést 
indítani a már diplomával rendelke-
ző érdeklődők számára.

Dr. Maróth Gáspár kormánybiztos 
az együttműködési megállapodás 
aláírása előtt elmondta, olyan pro-
jekteket hoznak ide ebben az ipar-
ágban, amilyeneket még külföldön 
sem lehet megtalálni. Ily módon, 
mondta, hosszú távú karriert tud-
nak majd kínálni az ezen a terüle-
ten elhelyezkedni szándékozóknak.

– További jelentős hadiipari beru-
házások várhatók ebben az évben a 
régióban – jelentette be.

Új munkahelyek, 
plusz adóbevételek
– Egy új iparág, a védelemipar vet-
heti meg a lábát Kecskeméten – 
emelte ki beszédében Szemereyné 
Pataki Klaudia polgármester. El-
mondta, városunk több lábon álló, 
innovatív, műszaki ökoszisztémával 
rendelkezik, melyhez elengedhetet-
len az a szellemi tudástőke, amit 
az egyetem jelent. A polgármester 
felhívta a figyelmet, az új egyetemi 
képzésnek köszönhetően munkahe-
lyeket tudunk megőrizni és létre-
hozni, valamint adóbevételeinket is 
növelni tudjuk. Szemereyné Pataki 
Klaudia megköszönte egyetemi pro-
fesszoraink, vezetőink nyitottságát, 
pozitív hozzáállását.

A védelemipar tudásfellegvára épül Kecskeméten

Polgármester: városunk több 
lábon álló, innovatív, műszaki 
ökoszisztémával rendelkezik, 
melyhez elengedhetetlen az 
egyetem szellemi tudástőkéje
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Új igazgató

Január 1-jétől Nagy Gábor Tibor látja el a KIK-
FOR Kft. ügyvezető igazgatói feladatait. Öt évre 
kapott megbízást a polgármester felkérésére, és 
ezután is ő marad a Kecskeméti Városfejlesztő 
Kft. ügyvezetője. Minda László, a KIK-FOR Kft. 
korábbi igazgatója a KEDO Zrt. vezérigazgatója 
lett. Nagy Gábor Tibor az ingatlanfejlesztésen 
alapuló városfejlesztésre szeretne fókuszálni 
munkája során. 

Repülőnap

A tervek szerint augusztus 28–29-én tartják 
Kecskeméten a nemzetközi repülőnapot, hadi-
technikai bemutatót – árulta el a honvedelem.
hu-nak Kilián Nándor vezérőrnagy, a Magyar 
Honvédség Légierő szemlélője. Az USA-ból is 
várhatóak különleges repülőeszközök, és szin-
te biztos, hogy SZU–35-ös repülőgépekkel be-
mutatót tartanak az Orosz Lovagok. Bár sok a 
bizonytalanság, a szervezés gőzerővel zajlik.

Hulladék-harc

Megszüntettek egy illegális szemétlerakót a Zsi-
nór utcában, ezzel egy régi gócpontot sikerült 
felszámolnia az önkormányzatnak. Egyeztettek 
a hitelező pénzintézettel és új tulajdonost ta-
láltak az 52-es szám alatt található háznak, aki 
eltakarítja a szeméthalmot. Szeberényi Gyula 
Tamás alpolgármester szerint még 10-12 ilyen 
ingatlan van a környéken, de igyekeznek ott is 
megoldani a problémát.

Imahét

Maradjunk meg szeretetében, és akkor sok 
gyümölcsöt termünk – erre a jézusi ígéret-
re fókuszálva szervezték idén világszerte, így 
Kecskeméten is az ökumenikus imahetet. A 
helyi keresztény felekezetek képviselői hétfőtől 
szombatig a református templomban szolgáltak 
igehirdetéssel. Az alkalmakat online és a KTV-
ben is közvetítették. Az összegyűlt adományt a 
kórházmisszió javára ajánlották fel.
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TOVÁBBI RÉSZLETEK!
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Dr. Csizmadia Attila Norbert, a 
Neumann János Egyetemért Alapít-
vány Kuratóriumának elnöke azt 
hangsúlyozta, hogy a jövő az egye-
temeken és az innovációs szellemi 
műhelyekben zajlik. Ebben kíván 
meghatározó szerepet vállalni a Neu-
mann János Egyetem is. Ezzel össze-
függésben az intézmény fenntartó 
alapítványának tavaly augusztusi 
megalakulásakor hosszú távú vízi-
óként azt határozták meg, hogy az 
egyetem célja a világ 100 legjobb fel-
sőoktatási intézménye közé kerülni.

Továbbképzésben is 
gondolkodnak
Dr. Fülöp Tamás, a Neumann János 
Egyetem rektora szerint a stratégiai 
megállapodás mérföldkő az intéz-
mény történetében – fogalmazott a 
Kecskeméti Médiacentrumnak adott 
nyilatkozatában. Elmondta, a Neu-

mann János Egyetem elsősorban a 
gépgyártás, az anyagtechnológia, a 
műszaki tudományok területén, va-
lamint a felsőoktatás, a tudásátadás 
módszertanában, a kutatásfejlesztés 
és innováció terén megszerzett ta-
pasztalatával tud eredményesen hoz-
zájárulni ehhez a sikerhez. Kiemelte: 
az intézmény versenyképessége és 
versenyelőnye is növelhető ezzel az 
új irányvonallal.

Az új szakirány nem csupán a kö-
zépiskolák végzőseinek továbbtanu-
lását szolgálná, hanem a diplomások 
körében is lehetőséget biztosítana a 
továbbképzésre.

– A gépészmérnök, illetve műsza-
ki végzettséggel rendelkező szak-
emberek továbbképzésében is gon-
dolkodunk, tehát ez szakmérnöki 
továbbképzés lenne. Ennek során a 
meglévő alaptudást egészítenénk ki 
olyan szakmérnöki képzéssel, amely 
kifejezetten a fegyvertervezéshez kap-

csolódik. A gyártástechnológiai isme-
reteknek a kiterjesztése alkalmassá 
tenné az itt végzett hallgatókat arra, 
hogy ebben az iparágban helyezked-
jenek el – emelte ki dr. Fülöp Tamás.

Az egyetem duális képzési partne-
reként működik közre az együttmű-
ködésben a kiskunfélegyházi fegy-
vergyár. Zaja Gábor, a HM Arzenál 
Fegyvergyártási Divízió igazgatója 
úgy fogalmazott: a fegyvergyár he-
lyének kiválasztásakor eleve fontos 
szempont volt a Neumann egyetem, 
Kecskemét ipari kultúrája és környe-
zete, illetve a csongrádi fegyvertech-
nikai technikum közelsége.

Továbblépés  
a középfokú  
oktatásból
Kecskemét és Kiskunfélegyháza mel-
lett ugyanis a megállapodás harma-
dik városa Csongrád, ahol az együtt-
működés középiskolai partnere, a 
Diana Fegyvertechnikai Technikum 
és Kollégium működik. A Diana közel 
30 éve oktatja a fegyveres szakképe-
sítéseket, jelenleg minden fegyveres 
testületet képes ellátni középfokú 
szakemberekkel. A fegyverműsze-
rész technikus alapképzésre két to-
vábbi szakág épül: a fegyvergyártó 
szaktechnikus és a fegyveroptikai 
szaktechnikus. A felsőoktatási to-
vábblépési lehetőségként alakítanák 
ki Kecskeméten 2021-től a gépész-
mérnök szakképzésen belül elinduló 
fegyvertervező- és gyártó mérnök 
szakirányt. 

– A mai megállapodás egy olyan 
együttállást hoz létre, amely térsé-

günkben, a Kecskemét–Kiskunfélegy-
háza–Csongrád tengelyen centralizá-
ja a védelmi ipar duális, szakirányú, 
középfokú és felsőfokú gyakorlati 
oktatását. 

Ennek köszönhetően egy újabb, 
nemzetközi szinten is jelentős 
piaci potenciál kerül Kecskemét 
fókuszába – hangsúlyozta Bozó 

Gábor, a Diana iskola igazgatója. A 
partnerek emellett a védelemipar-
ban egy életpályamodellt szeret-
nének felépíteni a szakemberek 
számára, s a különböző képzési 
szintek programjának összehango-
lásával a szakképzéstől egészen a 
mesterképzésig igyekeznek lefedni 
a védelmi ipar igényeit. 

A védelemipar a helyi 
gazdaságot is erősíti

A városve-
zetés célja, 
hogy sok-
s z í n ű s é g 
jellemezze 
Kecskemét 
g a z d a s á -
gát, ezért 
k i e m e l t 

stratégiai cél az innovatív tevé-
kenységek idevonzása – hangsú-
lyozta Gaál József alpolgármes-
ter a Neumann János Egyetemre 
tervezett védelemipari tudás-
központtal kapcsolatban. Mint 
a Kecskeméti Médiacentrumnak 
elmondta, pozitív hatással lesz 
Kecskemét gazdaságára, hogy 
a Neumann János Egyetem a 
magyar védelemipar egyik leg-
fontosabb kutató-fejlesztő köz-
pontjává válik. Az alpolgármester 
szerint a fegyvertervező és -gyár-

tó szakirány beindítása nemcsak 
az egyetem oktatási-képzési 
portfólióját fejleszti, hanem a 
vállalkozásokat, ezen keresztül 
pedig a város gazdaságát is erősí-
ti. – A kutatás-fejlesztés új vállal-
kozásokat vonz majd a városba, 
kapcsolódva a magyarországi vé-
delemipari gyártási tevékenysé-
gekhez. Mindez munkahelyeket 
fog teremteni, kapacitásbővítést 
fog jelenteni, a városnak pedig új 
adóbevételeket fog hozni.

Az alpolgármester úttörő jelen-
tőségűnek nevezte, hogy az összes 
magyarországi felsőoktatási intéz-
mény közül elsőként a Neumann 
egyetem írt alá ilyen megállapo-
dást a hazai védelemiparral. Gaál 
József abban is bízik, hogy az itt 
megszerzett tudást helyben tudják 
majd hasznosítani a GAMF Karon 
végzett fiatalok.

A védelemipar tudásfellegvára épül Kecskeméten
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Világszerte sok bizonytalanság-
gal indul a 2021-es év. A pandé-
mia mindent felforgatott. Nehéz 
így tervezni, mégis meg kell ten-
ni, erős lélekkel és biztos kézzel 
– vallja Szemereyné Pataki Klau-
dia, Kecskemét polgármestere.

– Hosszú évek óta az a gyakorlat 
Kecskeméten, hogy a közgyűlés már 
decemberben elfogadja a következő 
év költségvetését. Most ez is borult.

– Valóban, de dolgozunk a költség-
vetésen, jól haladunk. Összességében 
elmondhatom, hogy a fejlesztéseinket 
nem kell leállítani, és a működés sincs 
veszélyben.  A tavalyi szintet meg tud-

juk tartani, amit kevés önkormányzat 
mondhat el magáról. Sőt, egyes terü-
leteken fejlesztünk is, például több 
óvodapedagógusi státuszt hozunk lét-
re, intézményenként 9-9 új státuszt.

– Mit mutatnak a számok?
– A Covid rendkívüli kiadásokkal 

járt, de nagy tragédia nincs. Ezekben 

a napokban egyeztetek külön-külön a 
bölcsődékkel, óvodákkal, idősekkel, 
fogyatékkal élőkkel, civilekkel annak 
érdekében, hogy rövid és hosszabb 
távon is lássam az igényeiket.

– Mit vár 2021-től?
– A pandémia végét, ahogy a vilá-

gon mindenki. Azt, hogy visszakapjuk 
a régi életünket. A bizonytalanság a 
legrosszabb az egészben. Magánem-
berként és polgármesterként egya-
ránt ez a legnyomasztóbb.  Éppen 
ezért kell keresni azokat a biztos pon-
tokat, amelyeket mi befolyásolunk, 
nem pedig a járvány. Kiemelten fontos 

most a pozitív gondolkodás is. Na-
gyon remélem, hogy az elmúlt egy év 
sokaknak segít átértékelni azt, hogy 
mi az igazán fontos az életben. A ma-
teriális javak helyett talán előtérbe ke-
rül az emberi kapcsolatok minősége, 
az egészség fontossága. Bizakodó va-
gyok, már csak azért is, mert az elmúlt 
hónapokban megmutatkozott, hogy 
van az emberekben segíteni akarás. 
Például a Gondoskodó Szolgálat létre-
hozása, annak tevékenysége nagyon 
megmozdította a kecskemétieket, kü-
lönösen a fiatalokat. Új értelmet nyert 
az önkéntesség fogalma.

– Ön szerint a kultúra mikor léphet 
ki az online-ból?

– Remélem, hogy talán már nyáron. 
Ettől függetlenül komoly előkészüle-
teket igénylő rendezvényekről idén 
nem is álmodom, hiszen fogalmunk 
nincs róla, hogy mikorra tervezzünk. 
Ez azonban a legkisebb probléma.

– Ha lehetne egy biztosan teljesü-
lő kívánsága 2021-ben, akkor az mi 
volna?

– Hogy legyen elegendő vakcina 
és mindenki oltassa be magát. Ez-
zel mi magunk tudunk véget vetni a 
rémálomnak.

Jövőre már várja vendégeit a Szabadszállás, Tass és Kunszentmiklós 
közötti Tass-Alsószenttamáson található héthektáros területen épülő 
gyermekváros. Az ifjúsági, szabadidős, kulturális, képzési és lelki-
ségi központot az állami gondozott gyermekeket segítő és gondozó 
ÁGOTA Alapítvány építi. A 2018-ban kezdődött beruházás széles körű 
összefogással épül, amelyet dr. Salacz László, a térség országgyűlési 
képviselője is minden lehetséges módon támogat. A képviselőnek Kot-
hencz János, az ÁGOTA Alapítvány vezetője mutatta be az elkészült és 
felújított épületeket és a területen található templomot.

Kothencz János régi álma vált valóra, 
amikor 2018-ban az alapítvány meg-
vásárolta a területet, amelyet ÁGOTA 
Falvának kereszteltek el. Itt rendezik 
meg az Állami Gondoskodásban Élő 
Gyermekek és Fiatalok Országos Ta-
lálkozóját, vagyis az ÁGOTA Tábort, 
ahol egy turnusban akár 1000-1200 
gyermeket is tudnak fogadni.

Dr. Salacz László elmondta: örült 
annak, hogy az alapítvány állami tá-
mogatással meg tudta vásárolni ezt 
az elhanyagolt állapotban lévő terüle-
tet, ahol egy gyermekparadicsom van 
kialakulóban, reményt adva a nehéz 
sorsú fiataloknak.

A 24 éves alapítvány napjainkban 13 
megyében működik az országban, se-
gítő kezet nyújtva az állami gondozás-
ban lévő, valamint a családban élő hát-
rányos helyzetű gyermekek számára. 
Egyedi módszereikkel aktív szereplői 
az országos gyermekvédelmi szakellá-
tásnak, szaktanácsadással, képzések-
kel segítik annak fejlődését. Hozzá-
vetőleg 7300 gyermeket gondoznak, 
mintegy 3000 munkatársukkal.

Az első ütemben a területrende-
zés valósult meg. 6,5 km távolságról 
kiépítésre került a vezetékes ivóvíz, 
ami hatalmas kihívást jelentett a pusz-
ta közepén. A környékbeli lakosok is 

örömmel fogadták ezt, hiszen lehető-
ség nyílik számukra a vezetékre való 
rácsatlakozásra, javítva ezzel életkö-
rülményeiket. A korábban állattartó 
telepként működő területről 4000 
köbméter szemetet vitettek el. Az itt 
található házak teljes felújításon estek 
át, melyek egyenként 4 gyermeknek 
biztosítanak barátságos otthont. 

Felújították a különleges Szent 
Jobb Lator-templomot, ami a gyerme-
kek és felnőttek lelki épülését szolgál-
ja majd.

A nyári rendezvényeken rendkívül 
fontos az árnyékos terület biztosítá-
sa, így 50 darab filagória épül, vala-
mint 1500 fát ültettek el. Az ehhez 

szükséges öntözőrendszer kiépítése 
is folyamatban van.

A következő időszakban egy 1000 
fős tusolórendszert alakítanak ki egy 
800 köbméteres zárt szennyvíztáro-
zóval. Épül egy 1000 fő befogadására 
alkalmas csarnok, valamint egy állan-
dó, fix vázas sátorrendszert is felállí-
tanak. Az így kialakított építmények 
téli-nyári szálláshelyként és rendez-
vényhelyszínként is használhatóak 
lesznek.

A fejlesztés második ütemében 
várhatóan az év végére készülnek el 
a munkálatok, így ÁGOTA Falva jövőre 
már tárt kapukkal várja az ide betérő 
gyermekeket.

Gyermekváros épül ÁGOTA Falván
Kothencz János, az ÁGOTA Alapítvány vezetője  
és dr. Salacz László, a térség  
országgyűlési képviselője

Erős lélekre és biztos kézre van 
szükség 2021 tervezéséhez

Szemereyné Pataki Klaudia  
polgármester

Az egyik szép példa a közelmúlt infrastrukturális fej-
lesztései között. Az óvodák jelzésére egyébként 2021-től 

személyi állományban is jelentősen fejleszt a város: 
intézményenként 9 óvodapedagógusi státuszt biztosít
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A Bács-Kiskun Megyei Kereske-
delmi és Iparkamara az EFOP-
1.2.9-17-2017-00044 pályázat 
révén megvalósuló „NŐ AZ ESÉLY, 
NŐ A TÉT, NŐ A MUNKA – NŐ-KÖZ-
PONT KIALAKÍTÁSA ÉS MŰKÖDTETÉ-
SE BÁCS-KISKUN MEGYÉBEN” című 
projekt keretében online ta-
nácsadást folytat a Bács-Kiskun 
megyei vállalkozások részére.

Az egyes vállalkozásoknál alkalmazott 
– eddig megszokott – munkarend az 
utóbbi időben jelentős változáson 
ment keresztül, feladva a leckét a cé-
gek és vezetőik számára.  Az elmúlt hó-
napokban egyre több magyarországi 
cég állt át az otthoni munkavégzésre. 
Sok helyen olyan embereknek kellett 
hirtelen elkezdeniük otthonról dolgoz-
ni, akiknek ebben nincs gyakorlatuk.  
Hogyan lehet távolról hatékonyan dol-
gozni, mire érdemes figyelnie a munka-
adónak és a munkavállalónak? Hogyan 
lehet a munkáltatóknak a legnagyobb 
kihívást, azaz a munkavállalók teljesít-
ményével kapcsolatos bizalmi prob-
lémákat megfelelően kezelni? Sok 
vállalat úgy gondolja, a jelenlegi home 
office csak egy kényszerhelyzet, de 
mégis, hogyan lehet ebből a helyzetből 
többet kihozni és előnyt kovácsolni, 
hogy a jövőben akár beépüljön a vál-
lalati működés menetébe ez a típusú 
vagy más rugalmas foglalkoztatás? A 
Bács-Kiskun  Megyei Kereskedelmi és 
Iparkamara közreműködésével az IFKA 
Közhasznú Nonprofit Kft.  HR-munka-
társai ebben tudnak segíteni!

A konzultáció célja 
A rugalmas, vagyis az atipikus foglal-
koztatás szabályozása bonyolult és 
ettől riasztóvá válik a HR-esnek, a gaz-
dasági vezetőnek és/vagy az ügyveze-
tőnek is. Általában az okoz nehézsé-
get, hogy kitől kérhetnek segítséget 
a foglalkoztatási forma átszervezé-
sében, bevezetésében, szabályozásá-

ban, ellenőrzésében, és valójában mi-
lyen feladatokkal is jár ez a szervezet 
működésében. 

Online (pl. ZOOM/Microsoft Teams/
Skype), e-mailen keresztüli, valamint 
telefonos HR-konzultációt biztosítunk 
a Bács-Kiskun megyében működő 
cégek számára a hatékony rugalmas 
foglalkoztatás (home office, távmunka 
stb.) bevezetéséhez, a hátrányos hely-
zetű dolgozók munkavállalásához, 
a munkaerő-megtartáshoz kapcso-

lódóan. Ingyenes HR-konzultációnk 
ezeket a komplex kérdéseket járja 
körül, segítséget nyújtva a hozzánk 
fordulóknak.

Akiknek ajánljuk
4 cégvezetőknek, 
4 HR-vezetőknek és -felelősöknek

Akik a konzultációt vezetik
Az IFKA Közhasznú Nonprofit Kft. 
Szervezetfejlesztési Csoportjának 

HR-szakemberei, akik évek óta fog-
lalkoznak HR-tanácsadással, szerve-
zetek és szakemberek fejlesztésével: 
Stefkó Judit (senior HR-tanácsadó, 
tréner) és Kulhanek Mónika (tréner, 
HR-tanácsadó).

Jelentkezés:
A konzultáció előzetes időpont-egyez-
tetés alapján, az IFKA munkatársánál 
az alábbi elérhetőségeken lehetséges: 

Kulhanek Mónika 
HR-tanácsadó, tréner 

kulhanek@ifka.hu
+36 70 381 26 58

A Bács-Kiskun Megyei Kereskedelmi és 
Iparkamara a konzultációt ingyenesen 
biztosítja a résztvevőknek, mert a prog-
ram a „Nő az esély, nő a tét, nő a munka 
– Nő-Köz-Pont kialakítása és működteté-
se Bács-Kiskun megyében” című, EFOP-
1.2.9-17-2017-00044 kódszámú pályá-
zat keretében és forrásaiból valósul meg.

HR-konzultáció online,  
e-mailben és telefonon 

A Károli Gáspár Református Egye-
tem (KRE) négy olyan szakkal is 
bővítette a kecskeméti felsőok-
tatás palettáját, melyek eddig 
nem voltak jelen a városban, 
ám a tanítóképzést 2021-re nem 
hirdették meg. A szociális munka 
és a szociálpedagógia szakot a 
munkaerőpiaci igények figyelem-
bevételével hirdették meg, a jogi 
felsőoktatási szakképzés és a 
jogász osztatlan képzés szep-
temberi elindítása pedig a nagy 
múltú kecskeméti jogászképzés 
visszatérését jelenti.

Összesen hét szakot indít Kecskemé-
ten 2021 szeptemberétől a Károli Gás-
pár Református Egyetem. Új karként 
jelenik meg a városban a Szociális és 
Egészségtudományi Kar, és visszatér 
Kecskemétre a nagy múltú jogászkép-
zés az egyetem Állam- és Jogtudomá-
nyi Karának köszönhetően.

A Szociális és Egészségtudományi 
Kar keretében szociális munka alap-
képzést, valamint szociálpedagó-
gia alapképzést hirdetnek levelező 
munkarendben. Az Állam- és Jogtu-
dományi Kar keretében pedig jogi 
felsőoktatási szakképzést és jogász 
osztatlan kérdést indítanak 2021 
szeptemberétől szintén levelező 
munkarendben. 

Birinyi Márk, a KRE Szociális és 
Egészségtudományi Kara Szociális 
Munka és Diakónia Intézetének in-
tézetvezető-helyettese a szociálpe-
dagógia és a szociális munkás szak 
elindítása kapcsán leszögezte, hogy 
a segítő pályára felkészítő képzése-
ket szeretné megszilárdítani a hírös 
városban a Károli Gáspár Református 
Egyetem. 

A Károli azzal a céllal alapította 
2019-ben a Szociális és Egészségtudo-
mányi Kart, hogy ezt a területet célzó 
képzésekkel erősítse társadalmi sze-
repvállalását. Az újdonságként indu-
ló szociális munka szak elsősorban a 
szociális intézmények, idősotthonok 

részére, hajléktalan-ellátásra, fogyaté-
kos személyek és szenvedélybetegek 
ellátására képez szakembereket.

– Nem szociális gondozókat kép-
zünk – szeretne eloszlatni egy tév-
hitet Birinyi Márk, a KRE Szociális és 
Egészségtudományi Kara Szociális 
Munka és Diakónia Intézetének inté-
zetvezető-helyettese. – Tanulmányaik 
végén a hallgatók olyan diplomát kap-
nak, amellyel a szociális jóléti rend-
szerben helyezkedhetnek el.

A szociálpedagógia szakon vég-
zettek pedig iskolai-óvodai segítők 
lehetnek, illetve felkészítik őket a csa-

ládvédelem, a család- és ifjúságsegítés 
területére. 

Ezeket a képzéseket előzetes fel-
mérések alapján a helyi munkaerőpi-
aci igények miatt is indították, mivel 
nagy hiány van a szociális területen jó 
szakemberekből. 

A Pedagógus Kar 2021-es kínálatá-
ban a megyeszékhelyen csecsemő- és 
kisgyermeknevelő, valamint óvodape-
dagógus szak lesz elérhető nappali 
képzésben. Emellett levelezőn ugyan-
ezekre a szakokra, valamint közösség-
szervezés szakra lehet jelentkezni. A 
Károli egyetem tanítóképzési alapsza-

kot csak Budapesten és Nagykőrösön 
hirdet.

A változással kapcsolatos kérdése-
inkre válaszolva az egyetem azt nyi-
latkozta: nem tervezik a tanítóképzés 
megszüntetését a kecskeméti képzési 
helyszínen. Az óvodapedagógus kép-
zést pedig – hűen a Kaszap utcai épü-
leten olvasható felirathoz – nemcsak 
megtartja, hanem tovább erősíti az 
egyetem – fogalmazott az intézmény 
kommunikációs igazgatósága.

A tanító szakra egyébként az utób-
bi években országszerte csökkent a 
jelentkezők száma, míg ugyanis 2016-

ban még 3413-an jelölték be a felsőok-
tatási jelentkezési lapjukon a tanító 
szakot, addig 2020-ra ez a szám 1814-
re csökkent. A korábban a Neumann 
János Egyetem Pedagógusképző Karán 
belül működő tanító szakra 2016-ban 
346-an jelentkeztek, 2020-ban pedig 
151-en, a felvettek száma 2016-ban 67 
volt, 2020-ban pedig 42.

A képzési hely összes tanító szakos 
hallgatója egyébként – a vonatkozó 
törvényi előírásoknak megfelelően – 
természetesen a képzési helyen válto-
zatlan formában folytathatja és fejez-
heti be tanulmányait.

Átalakulóban a képzési  
kínálat Kecskeméten

VIDEÓRIPORTUNK A 
KECSKEMETITV.HU-N
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MINDENKI, DE MINDENKI  
a járvány végét várja 2021-től
Évindító lapszámunkban hagyomány immár, hogy a kecskeméti köz-
élet ismert személyiségeit, tudósokat, sportolókat, művészeket, cég-
vezetőket kérdezzük arról, hogy milyen esztendőben reménykednek 
szakterületükkel, privát életükkel kapcsolatban. Nem volt nehéz meg-
jósolni: mivel a járvány mindkét szférát mindenkinél jelentősen befo-
lyásolta, leginkább a korona-mizéria végét várják megkérdezettjeink.

Árva Cintia or-
szágos bajnok 
súlyemelő: – 
A l a p o z á s s a l 
kezdtük az 
évet, február 
közepén lesz 
az első verse-
nyem, a vírus 

miatt valószínűleg csak versenyzők és 
edzők részvételével. Márciusban 
újabb hazai megmérettetés jön, majd 
áprilisban – remélem – megtartják a 
felnőtt Európa-bajnokságot, ahol bí-
zom abban, hogy sikerül egy jobb he-
lyezést elérni. Szerencsére az edző-
termet nem zárták be, így tudtam 
készülni. Jó lenne, ha a versenyek 
előtt még edzőtáborokba is tudnék 
menni, mert az eddigi munkát az ko-
ronázná meg igazán. A sport szem-
pontjából azonban az év további ala-
kulása még nagyon képlékeny, de ha 
csak lehet, szeretném a saját országos 
csúcsaimat megdönteni. 

Májusban viszont biztos, hogy 
érettségizek a Kadában, ahol gazda-
ságot tanulok. A súlyemelést az isko-
la után sem akarom feladni, egészen 
addig folytatnám, amíg van esély arra, 
hogy országos vagy akár nemzetkö-
zi szinten jól tudok teljesíteni. Ezt a 
sportot egyébként egészen sokáig 
lehet művelni, ismerek olyan női ver-
senyzőt, aki még negyvenévesen is a 
nemzetközi élvonalban versenyez.

Dr. Finta Jó-
zsef általános 
érseki helynök, 
a Kecskeméti 
Római Katoli-
kus Főplébá-
nia plébánosa: 
– A lelkipászto-
ri tervek kö-

zött első helyen szerepel, hogy amint 
a nagyobb létszámú, templomon kívü-
li alkalmak megvalósíthatók lesznek, a 
plébániai csoportjainkkal ismét el-
kezdjük a heti rendszerességű talál-
kozásokat. Sok elmaradt programot 
szeretnénk pótolni. Ha a koronavírus 
lehetővé teszi, akkor húsvét után – a 
másik két plébániával közösen – vá-
rosmissziót tartunk, melynek lényege 
az egyházközség közösségeinek meg-
mutatkozása Kecskemét lakosságának 
szélesebb rétegei előtt. Szeretnénk 
megismertetni a katolikus hitélet 
előnyeit, lehetőségeit az érdeklődők-
kel. Ha megvalósul, akkor igyekszünk 
szeptemberben mind nagyobb lét-
számban részt venni Budapesten, az 
52. Nemzetközi Eucharisztikus 
Kongresszuson.

2021-ben remélhetőleg folytatódik 
a Nagytemplom felújítása, amelyet a 
Kalocsa-Kecskeméti Főegyházmegye 
bonyolít. Idén el akarjuk végezni a 
főplébánia épületén esedékes komoly 
felújítási munkákat is, ezt a Kecske-
méti Főplébánia valósítja meg.

Garaczi János, 
a Tanyacsárda 
társtulajdono-
sa, főszaká-
csa: – Először 
is nagyon bol-
dog vagyok, 
hogy eddig 

nem érte el a családom egyetlen tag-
ját sem ez a közel másfél éve tartó 
járvány. Ezzel együtt egész életemben 
sem éltem még meg ilyen nehézsége-
ket: 2020 a fekete éve volt a 
szakmánknak.

Mivel azonban mindig optimistán 
tekintettem előre, most is keressük a 
megoldást a túlélésre, a lehetőséget 
arra, hogy a kollégáimnak – közel 70 
családnak – megmaradjon a megélhe-
tése. Magam is a családomra, az uno-
káimra figyelek, hogy a jövőjük biztos 
legyen.

A 2021-es évtől azt várom, hogy 
minél előbb lezáruljon a „vírus-kor-
szak”. S ahogy a gazdaság támogatás-
ban részesül, remélem, előbb-utóbb 
valamilyen formában segítséget kap 
a turizmus és a vendéglátás is. Biztos 
vagyok abban, hogy tulajdonostár-
saimmal, Polyák Zoltánnal, Terenyi 
Istvánnal közösen megbirkózunk so-
kéves közös munkánk eredményeinek 
megvédésével. Dolgos ember a ma-
gyar, szorgalommal, rafinériával ebből 
a mély kátyúból is kiemelkedik majd 
újra. Nagyon bízom a társaimban és a 
kollégáimban, együtt sikerülni fog.

Ivkovic Stojan, 
a magyar férfi-
k o s á r l a b -
da-válogatott 
szövetségi ka-
pitánya, a 
M e r c e -
des-Benz Gyár 
K o s á r l a b d a 

Akadémia edzője: – Ebben a járvány-
nyal sújtott helyzetben örülni kell a 
tegnapnak. Az év végén nagyon fogok 
örülni, ha elmondhatom, hogy tegnap 
nagyon jó volt. Mindennek az alapja, 
hogy legyünk egészségesek, aki tudja 
oltassa be magát, legyen az életünk a 
régi, tudjunk visszatérni a normális 
kerékvágásba. A sportba nem is tudok 

belegondolni. Vannak kötelező fel-
adatok, mint februárban újra kiharcol-
ni az Európa-bajnoki részvételt, és 
újra örömet okozni a magyar embe-
reknek. Ötven éve nem volt példa 
arra, hogy egymás után kétszer kiju-
tott volna a nemzeti csapat. De köz-
ben sokkal fontosabb, hogy mi van a 
kórházakban, mi van a beteg embe-
rekkel, jön-e elegendő vakcina, meg-
értik-e az emberek, hogy nagyon ne-
héz időszakot élünk át, amely 
mindenkinek nehézséget jelent. Csak 
összefogással, egymásnak segítséget 
nyújtva, egymást bátorítva tudunk túl-
jutni a nehézségeken. Bízom benne, 
hogy egy év múlva ismét lesznek 
olyan terveim, amelyek megvalósítá-
sának van realitása.

Juszkó Anita 
igazgató, Four 
Points by Sher-
aton Kecske-
mét Hotel és 
Konferencia-
központ: – Bí-
zom benne, 
hogy 2021 tar-

togat számos pozitív változást. Az 
utazás újra elérhető lesz mindenki 
számára, és ismét élményekkel gazda-
godva térhetünk vissza otthonunkba 
hazai és külföldi kirándulásokról. Ha-
marosan újra találkozhatunk a baráta-
inkkal egy éttermi vacsora alkalmával, 
rendezhetünk családi és vállalati ese-
ményeket nagyobb létszámban is.

Szállodánk két célt tűzött ki erre 
az évre. Ha újra indulhat a belföldi 
turizmus, bízunk benne, hogy sokan 
szeretnék majd városunkat és látni-
valóit felkeresni, mi ehhez készítünk 
kedvező csomagajánlatokat. 

Másik célunk, hogy a most „ránc-
felvarráson” áteső éttermünk, a Bis-
torant úgy kerüljön be a helyi köztu-
datba, mint a tökéletes hely akár egy 
randira, megbeszélésre vagy családi 
eseményre. Az évet új séffel és meg-
újuló hazai és nemzetközi választék-
kal indítjuk, vasárnapi ebéd prog-
ramunkat megtartva bízunk benne, 
hogy a korlátozások feloldása után 
minél többen vendégeink lesznek. 

Személy szerint pedig én is új élmé-
nyekre vágyom, színházba és koncert-
re járni, feltöltődni. 

Madarász Dóra 
élsportoló, a 
K e c s k e m é t i 
S p a r t a c u s 
Sportkör és 
Közösségi Tér 
saját nevelésű 
asztalitenisze-
ző versenyzője, 

az év magyar női asztaliteniszezője 
2020-ban: – 2021-re több célom is 
van, de egy kiemelkedik: mégpedig 
szerepelni és jól szerepelni a tokiói 
olimpián. Remélhetőleg márciusban 
újraindulnak a versenyek, így, ha min-
den jól megy, a nyáron megrendezés-
re kerülő egyéni Eb jó erőpróba lesz 
az olimpia előtt. Francia klubcsapa-
tommal előkelő helyen szeretném 
zárni a bajnokságot és egyben az otta-
ni pályafutásomat. Őszi terveim kö-
zött a diplomázás szerepel, hiszen a 
Pécsi Tudományegyetem mestersza-
kos hallgatója vagyok az élsport 
mellett.

Minda László, 
a Kecskeméti 
Duális Oktatás 
(KEDO) Zrt. ve-
zérigazgatója: 
– A múlt év 
kapcsán ellent-
mondás és fe-
szültség fogal-

mazódik meg sokunkban. Feltehetően 
ez lesz az esztendő, amit szeretnénk 
gyorsan elfelejteni, mégis a jövőben 
sokat fogjuk emlegetni. Én viszont a 
negatív élményekből nyert tudással, 
tapasztalattal készülök 2021-re. Igaz, 
hogy életünk megszokott menetét 
alapvetően változtatta meg a korona-
vírus, mégsem gondolunk bele abba, 
hogy elődeink ennél nehezebb időket 
is megéltek. Kellő összefogással pedig 
a vírus is leküzdhető. A járvány a mo-
dern kor emberének komfortzónáját 
alapvetően érintette. Valójában mégis 
csak annyiban, hogy materialista igé-
nyeit, fogyasztási vágyát kissé korlá-

tozva – például maszkban – elégíthet-
te ki. Ezek tekintetében mondhatom, 
hogy szerencsésnek tartom magam. 
Hálás vagyok, hogy vigyázhatok a csa-
ládomra, aggódhatok a szüleimért. 
Hálás azért, hogy az én kezemben is 
ott van a lehetőség: tehetek azokért, 
akiket szeretek, dolgozhatok a szá-
momra fontos társadalmi ügyekért. 
2020 megtanította nekünk, hogy nél-
külözhetetlen a valódi közösség, 
amely körbevesz bennünket, a család 
jelentősége mindennél előrébb való. 
2021 elé tekintve igyekszem ezt a rá-
eszmélést erősíteni magamban és 
környezetemben.

Molitórisz Ká-
roly vezérigaz-
gató, Univer 
Product Zrt.: – 
Az elmúlt esz-
tendő számos 
kihívást tarto-
gatott az Uni-
ver Product 

Zrt. számára, mely személyes sor-
sunkra is kihatással volt. Nem lesz ez 
másként 2021-ben sem: a pandémiá-
val a jövő kiszámíthatatlansága beköl-
tözött az életünkbe. Ilyen helyzetben 
különösen időszerűnek tartom a mon-
dást: „Várjuk a legjobbat, de készül-
jünk fel a legrosszabbra.”

Az Univer Product 2021-es évét az 
óvatos tervezés jellemzi, mely számol 
jó néhány kedvező és kedvezőtlen 
esemény lehetőségével. Az éves ter-
vezésen túl azonban minden erőnkkel 
hosszú távú jövőnket építjük.

Számos fejlesztésünk közül ki-
emelkedik a 2021-ben induló, 8 milli-
árd forint értékű nagyberuházásunk, 
mellyel vállalatunk 12 ezer tonnára 
növeli, ezzel megduplázza magyaros 
ételízesítőinek gyártókapacitását. A 
beruházás eredményeként az Univer 
kecskemét-hetényegyházi telephelyén 
a legkorszerűbb műszaki színvonalat 
képviselő új üzem gyártja majd a hun-
garikum Erős Pistát és Piros Aranyat. 
Azért dolgozunk, hogy az Univer Pro-
duct Zrt. minden eddiginél fenntartha-
tóbb és modernebb karakterét mutat-
hassa fogyasztóinak, partnereinek.

Üres főtér – a járványhelyzet nemcsak 
a hivatásunkra volt hatással, jelentősen 

átalakította életritmusunkat is
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Dr. Német 
Zsolt, a Kecs-
keméti Város-
rendészet ve-
zetője: – Az 
elmúlt eszten-
dő olyan kihí-
vások elé állí-
t o t t 

benn ünket, amellyel korábban nem 
találkoztunk. A járványügyi veszély-
helyzet nagyobb szervezettséget, a 
munka hatékonyságának növelését 
és a társszervekkel való magas fokú 
koordinációt igényelt, ezt a munkát 
2021-ben tovább folytatjuk.  A vára-
kozási közszolgáltatás mellett na-
gyobb hangsúlyt kap majd a rendé-
szeti feladatellátás. Ennek keretében 
határozottabb és összehangoltabb 
fellépés várható az illegális hulladé-
kot elhelyező, a garázda, illetve a 
közösségi együttélés szabályaival 
nyíltan szembe helyezkedő szemé-
lyekkel szemben. Folytatódik kol-
légáink elméleti és gyakorlati képzé-
se, és nagyobb hangsúlyt fektetünk 
munkánk bemutatására is. Legfőbb 
célunk, hogy Kecskemét városa él-
hető és biztonságos legyen polgárai 
számára, a magas színvonalú felada-
tellátás érdekében technikai, illetve 
infrastrukturális hátterünk is foko-
zatosan megújul a városvezetés tá-
mogatásának köszönhetően. Magá-
nemberként a 2021-es esztendőtől 
azt remélem, hogy békességben, 
nyugalomban, értékes emberi kap-
csolatokban, családi harmóniában 
fog telni.

Öveges László 
főépítész: – 
Főépítészként 
és magánem-
berként is bi-
zakodással te-
kintek a 
2021-es esz-
tendő elé. A 

váratlan nehézséggel terhes elmúlt 
esztendőben elért eredmények és a 
már elindult folyamatok adják e bi-
zakodás alapját. Számos már meg-
kezdett vagy a közeljövőben induló 
ipari beruházásról, gazdasági típusú 
fejlesztésről tudunk mind a nagy cé-
gek, mind a kis- és középvállalkozá-
sok tekintetében. Zajlik az egyete-
mi CAMPUS továbbfejlesztésének és 
a Kecskeméti Katona József Nemze-
ti Színház nagyívű bővítésének ter-
vezése, folytatódik a Kodály Intézet 
felújítása és az egykori Rudolf lakta-
nya területének megújítása. Új út-
építéseket indítunk, illetve készí-
tünk elő, ezek közül a legfontosabb 
a hetényi bekötő, illetve a Széche-
nyivárost tehermentesítő körút. A 
gazdaság, kultúra, életminőség kö-
rében végrehajtható és megcélzott 
bővítéseket koncepcionálisan a vá-
ros településfejlesztési stratégiája 
határozza meg, ezt ugyancsak 
2021-ben fogalmazzuk újra. Magá-
nemberként remélem, hogy idén is 
az építészeten túl fotográfiával, ze-
nével, sporttal fűszerezett és egész-
ségben megtartott, színvonalas, ér-
telmiségi életet élhetek.

Dr. Pataki 
Mariann, az 
Egészségügyi 
és Szociális 
Intézmények 
Igazgatósága 
intézményve-
zetője: – Egy 
olyan év után, 

mint a 2020-as év volt, nem nehéz 
megfogalmazni, mit szeretne az em-
ber: szeretném, ha az idei év keve-
sebb aggodalmat hozna. Az intéz-
ményünket a járvány sok kihívás elé 
állította, de sok jó dolog is történt 
– új beruházások kezdődtek, me-
lyek reményeink szerint az idei év-

ben zavartalanul folytatódnak, 
aránylag jól tudtuk kezelni a járvány 
okozta nehézségeket is. Elhivatott 
kollégák dolgoznak a szociális és 
egészségügyi alapellátásban, sze-
retném, ha az Ő évük kicsit köny-
nyebb lenne, ha kicsit fellélegezhet-
nének. Szerencsére megkezdődtek 
a védőoltások, amit a dolgozóink és 
ellátottjaink az elsők között kaphat-
nak meg, így bár a járványhelyzet 
még tart, egyre nagyobb lesz azok-
nak a száma, akik védettséget él-
veznek, talán ez meghozza a várt 
enyhülést. Számomra nagyon fon-
tos a család, ha lehet ezzel kapcso-
latosan is reményeket megfogal-
mazni, akkor azt remélem, hogy 
egészségben, szeretetben telik az 
idei év, és ha itthon lesz lehetősé-
günk egy-egy hétvégi kirándulást 
tenni, azért is nagyon hálás leszek. 
Azt kívánom mindenkinek, hogy lás-
sa meg a körülöttünk lévő lehetősé-
geket, vegye észre a pozitív dolgo-
kat is, és legyen ez az év jobb és 
könnyebb, mint az előző volt.

Dr. Patay Ba-
lázs, a Hírös 
Sport Nonprofit 
Kft. igazgató-
ja: – A 2020-as 
évben a Co-
vid–19-járvány 
a Hírös Sport 
Nonprofit Kft. 

működési területét rendkívüli mérték-
ben érintette. A cég által üzemeltetett 
szabadidős és sportlétesítmények lá-
togatottsága jelentősen visszaesett. 

Az egyik legnépszerűbb létesítmé-
nyünk, a Kecskeméti Fürdő a hatályos 
jogszabályok alapján a lakosság szá-
mára jelenleg is zárva tart, csak a ver-
senyengedéllyel rendelkező sportolók 
használhatják, valamint a fürdőgyó-
gyászat üzemel. A többi sportlétesít-
ményt is csak a versenyszerűen spor-
tolók használhatják, továbbá minden 
mérkőzést zárt kapuk mögött kell 
lebonyolítani. Egyedül a Benkó Zoltán 
Szabadidőközpont látogatható a la-
kosság számára, akik a sportpályákat, 
a játszóteret és a Hófánk pályát nem 
használhatják a szükséges óvintézke-
dések miatt. Az, hogy a Hírös Sport 

Nonprofit Kft. a tevékenységét a jövő-
ben milyen módon tudja ellátni, függ 
attól, hogy a pandémiás megszorítások 
mikor szűnnek meg. Az idei rendezvé-
nyek szervezése is a járvány alakulásá-
tól, a korlátozások szigorításától vagy 
enyhítésétől függ. A 2021-es évre cé-
günk esetében – úgy, mint a legtöbb 
vállalkozás esetében is – a legfőbb cél, 
hogy működési rendünk helyreálljon, 
és megtarthassuk dolgozóinkat.

Ramháb Mária, 
a Bács-Kiskun 
Megyei Katona 
József Könyv-
tár igazgatója: 
– A 2021. év ta-
lán a nagy vál-
tozások éve 
lesz. Bízom 

benne én is, hogy lassan visszatérhe-
tünk a félelemmentes, egészségesebb 
életünkhöz, visszakapjuk a találkozás, 
az együttlét örömét, de sokkal jobban 
fogunk vigyázni a körülöttünk lévő ter-
mészetre, emberi kapcsolatainkra. 
Lesznek olyan feladataim, amelyeket 
befejezek ebben az évben, de újakba is 

kezdek. A Nemzeti Kulturális Alap 
újonnan alakult Könyvtárak és Levéltá-
rak Kollégiumába kaptam miniszteri 
kinevezést, ahol több évtizedes ta-
pasztalataimat újra kamatoztathatom. 

25 éves évfordulójához érkezett 
a könyvtár új épülete, amit remélem 
sikerül már korlátozás nélkül megün-
nepelni. Érdeklődéssel várom, hogy 
milyen kihívást jelent az a karácsony-
kor megjelent miniszteri rendelet, 
amely regionális feladatok ellátásával 
bővítette az eddigi megyei hatókö-
rünket. Bekapcsolódok az országos 
Petőfi Sándor Emlékbizottság munká-
jába, és valószínűleg tanítani is fogok 
a felsőoktatásban. 

A sok munka után nagyon szeret-
nék már igazán nyaralni, világot látni 
és újra az uszodába járni.

Sulyok Ferenc, 
a KEFAG Kis-
kunsági Erdé-
szeti és Faipari 
Zrt. vezérigaz-
gatója: – 2021-
ben egy igen 
erős pezsgésre 
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számítok. Felfokozott várakozással 
tekint mindenki a koronavírus miatti 
korlátozásokkal teli időszakot követő 
új korszakra. Várom én is, hogy amint 
csak lehet, sokan megpróbálnak egy 
kicsit kimozdulni. Számítok a turiz-
mus látványos élénkülésére, a kul-
csosházaink, vadászházaink és min-
den más turisztikai szálláshelyünk 
iránt megnyilvánuló fokozott érdeklő-
désre. Mindemellett Magyarország 
egyik legnagyobb rakodólapgyártója-
ként felkészülten várjuk a gazdaság, 
és ezen belül különösen a hazai épí-
tőipar dinamikus bővülését, melyet a 
megrendelők kívánsága szerint tu-
dunk szabványos vagy egyedi rakla-
pokkal kiszolgálni. Továbbá az Agrár-
minisztérium által 2019 őszén indított 
Országfásítási Program lendületes 
startolása után számítok a program 
további felfutására. A program pozitív 
üzenete, a jelentősen megemelt erdő-
telepítési támogatások és az eddigi jó 
példák várhatóan sokakat fognak még 
további faültetésekre ösztönözni. Ma-
gánemberként 2021-ben magam is 
tervezek egy családi erdőtelepítést 
Kecskemét határában.

Dr. Svébis Mi-
hály, a Bács- 
Kiskun Megyei 
Oktatókórház 
főigazgatója: –  
2020 szinte 
csak a korona-
vírus-járvány-
ról szólt, és 

nem csak az egészségügyben. Alapjai-
ban változtatta meg életünket, min-
dennapjainkat. Intézményünket és 
munkatársainkat komoly kihívás elé 
állította. Legjobb tudásunk és tenni 
akarásunk vezetett bennünket, amely-
nek köszönhetően eddig uralni tud-
tuk a kialakult helyzetet. Ez legfőkép-
pen természetesen a dolgozóink és 
betegeink együttes érdeme. Elmaradt 
az év végi ünnepi ülésünk, valamint 
40 éves évfordulónk jubileumi ünnep-
sége is. 

Reményeink szerint idén visszaáll 
a világ rendje, és előbb-utóbb elfe-
lejthetjük a járvánnyal kapcsolatos 
gondokat. Ehhez azonban ismételten 
összefogásra van szükség, hiszen 
mindannyiunk közös érdeke, hogy a 
nyájimmunitás eléréséhez szükséges 

legalább 70%-os lakossági oltottságot 
mielőbb elérjük. Bízunk benne, hogy 
2021-ben minden osztály újra a saját 
helyén gyógyíthat, és végre izzasztó 
védőruha, fullasztó maszk nélkül foly-
tathatjuk mindennapjainkat.  

Fejlődésünk a pandémia miatt sem 
állt meg: idén folytatódik az egynapos 
sebészeti épület és a gyermekpszi-
chiátria épületének kivitelezése, és 
reményeink szerint megkezdődik a 
nővérszálló építése is.

Tormási Attila, 
a Tormási Au-
tóház alapító-
ja: – Vegyes 
érzelmekkel ál-
lunk a 2021-es 
év előtt. Az 
Opel-értékesí-
tésben tavaly a 

vidéki kereskedések között első he-
lyen végeztünk, megelőzve több pesti 
kereskedést is, ez a célunk ebben az 
évben is. A Suzuki márkánk is kiemel-
kedően teljesített, a régiónkban az 
első helyen végeztünk. Ezeket a sike-
reket annak köszönhetjük, hogy már 

több mint 50 éve működik a Tormási 
Autóház, és ezalatt mindig az ügyfe-
lek elégedettsége volt az első 
számunkra.

A világban jelenleg lévő pandémiás 
időszak sok bizonytalanságot tarto-
gat. Ahogy 2020-ban is, idén is ki-
emelkedően fontos számunkra, hogy 
az ügyfeleink kiszolgálása zavartalan 
és biztonságos legyen, például szer-
vizünkben lehetőség van kérni, hogy 
házhoz menjünk a gépkocsiért és visz-
sza is visszük, ha elkészült. Ebben az 
évben kiemelkedően fontos számukra 
az ügyfél-elégedettség, az egészség-
megőrzés és a szolgáltatásaink folya-
matos fejlesztése. Célunk, hogy a kö-
vetkező 50 év után azt mondhassuk: 
100 év, nekünk büszkeség, Önöknek 
garancia.

Várady Zol-
tán, a Városi 
A l a p k e z e l ő 
Zrt. vezérigaz-
gatója: – A 
2020-as év 
minden vonat-
k o z á s á b a n 
emlékeze te -

sen sajátos év volt. Röviden, a Co-
vid–19-járványnak köszönhetően, 
egyszerre mintha egy rossz holly-
woodi film kellős közepébe csöp-
pentünk volna mindannyian. Ebből a 
rossz álomból való ébredést a 2021-
es év fogja elhozni. Ez az év remé-
nyeink szerint ellenpontozni fogja a 
megelőző évet. Bár félő, hogy 2021 
még nem a visszapattanás, hanem a 
lassú átmenet éve lesz, mégis opti-
mista vagyok a kilátásokat illetően. 
A járványügyi intézkedéseknek kö-
szönhető gazdasági visszaesést min-
den bizonnyal egy növekvő időszak 
váltja fel. Ez lehetővé teszi, hogy 
még inkább megvalósíthassuk a Vá-
rosi Alapkezelő céljait, azaz egyre 
több kecskeméti vállalkozást tud-
junk finanszírozni a Kecskeméti Vál-
lalkozásfejlesztési Alapból.  Ezzel 
együtt egyre több és több városi 
projektet szeretnénk elindítani a Vá-
rosfejlesztési Alap forrásai segítsé-
gével, amelynek köszönhetően hoz-
zájárulhatunk az itt élők jólétének 
és kényelmének növeléséhez, vala-
mint a város felvirágzásához. Kívá-
nok minden egyes kecskeméti lakos-
nak és családnak sikeres új évet.

Varga Mihály, 
a KÉSZ Cso-
port alapítója: 
– A KÉSZ Cso-
port közel 40 
éve fejlődik 
töretlenül, hi-
szem, hogy ez 
2021-ben sem 

lesz másként, sőt bízunk benne, 
hogy idén még nagyobb ütemben fo-
gunk erősödni, növekedni. Rendkívül 
ambiciózus célokat tűztünk ki ma-
gunk elé, amelyek megvalósulásának 
záloga kollégáim kimagasló szakér-
telme és az összetartó csapatunk 
ereje. Piacvezető építőipari cégcso-
portként nemcsak itthon, hanem a 
határokon túl is meg akarjuk mutat-
ni, hogy mire vagyunk képesek. Az 
acélszerkezet-szerelésre és homlok-
zatépítésre specializálódott KÉSZ 
Metaltech Kft. stratégiai célkitűzése 
a nemzetközi jelenlétének növelése, 
kiemelten a DACH- (Németország, 
Ausztria, Svájc) és a skandináv régi-
ókban. Folyamatosan fejlesztjük 
kecskeméti acélszerkezet-gyártó 
üzemünket, amelyről büszkén mond-
hatom, hogy mára Közép-Európa 
egyik legjelentősebb acélgyára. 
Őszintén hisszük, hogy a turizmus és 
vendéglátás iparágak gyorsan talpra 
állnak majd a vírushelyzetet követő-
en. Mi ebben a nehéz időszakban is 
– bár csökkentett üzemmódban és 
korlátozott szolgáltatásokkal – áll-
tunk a vendégeink rendelkezésére 
többek között a kecskeméti Four 
Points by Sheraton Hotel és 
Konferenciaközpontban.

Mindinkább fókuszba kerül az 
építőipari hiányszakmák oktatása, 
ezért is hoztunk létre három kép-
zési központot – az egyiket Kecs-
keméten –, valamint bővítettük 
tanműhelyünket, amely immáron 
csaknem 100 diáknak biztosít szak-
képzési lehetőséget. Idén célunk, 
hogy még tovább növeljük képzési 
kapacitásunkat felnőtt és átképzési 
programokkal is, ezzel is segítve az 
iparágban jelentkező munkaerőhi-
ány csökkentését.

Weltsch Zol-
tán, a Neu-
mann János 
Egyetem tudo-
mányos rek-
torhelyettese: 
– A Neumann 
János Egyetem 
t u d o m á n y o s 

rektorhelyetteseként azt várom, 
hogy olyan sikereket és eredménye-
ket tudjunk elérni, melyek tovább 
növelik egyetemünk tekintélyét, és 
egyben magabiztosságot adnak hall-
gatóinknak abban, hogy a legjobb 
helyen tanulhatnak.

A rendelkezésünkre álló korszerű 
kutatási-fejlesztési környezettel és 
annak fejlesztésével meg tudjuk adni 
napjaink legfontosabb gazdasági, 
műszaki vagy környezeti kérdéseire 
a választ, legyen szó akár a hidro-
génhajtású mobilitásról, akár a jövő 
technológiáiról.

C h r i s t i a n 
Wolff, a Mer-
c e d e s - B e n z 
M a nu f a c t u -
ring Hungary 
Kft. ügyvezető 
igazgatója: – 
2020-ban egy 
aprócska ví-

rusnak sikerült az, ami korábban 
senkinek és semminek: a világ teljes 
autógyártását hetekre lebénította. 
Most, amikor 2021-ben e sorokat 
írom, a tavalyinál rövidebbre terve-
zett, de mégis újabb kényszerű leál-
lásra készülünk, ezúttal beszállítói 
nehézségek miatt. 

Ebből is látszik: 2020 véget ért 
ugyan, de a világjárvány okozta ki-
hívások még idén is jó ideig kísérni 
fogják az életünket. Ezért is kellene 
nagy bátorság ahhoz, hogy jóslatok-
ba bocsátkozzak az idei évünkkel 
kapcsolatban. Ehelyett inkább arra 
kell készülnünk, hogy lankadatlan 
fegyelemmel idén is mindent megte-
gyünk azért, hogy útját álljuk a vírus 
terjedésének – gyáron belül, és azon 
kívül is!

Ha ez sikerül, akkor viszont nincs 
kétségem afelől, hogy 2021 is sike-
res év lehet, mert a kihívások mellett 
szerencsére a tavalyi év is sok szép 
eredményt hozott a kecskeméti gyár 
életében. Hogy csak egy példát em-
lítsek: minden nehezítő körülmény 
ellenére, pontosan a terveknek 
megfelelően tudtuk elindítani nyá-
ron a CLA Coupé és Shooting Brake 
plugin-hibridjeinek gyártását, ame-
lyeket azóta is nagyon kedvelnek az 
ügyfeleink. Előkészítettük továbbá a 
harmadik testvér, a gyártósorainkra 
idén tavasszal érkező plugin-hibrid 
A-osztály rajtját is. Hatalmas köszö-
net illeti mindezért a gyár összes 
dolgozóját.

Az idei év legjobban várt mérföld-
köve, hogy ősszel megkezdjük Ma-
gyarország első sorozatban készülő, 
tisztán elektromos modelljének, az 
EQB-nek a gyártását. Ez hosszú távon 
is biztosíthatja a kecskeméti gyár si-
kerét, hiszen innentől szinte minden 
létező ügyféligényt ki tudunk majd 
elégíteni. A klasszikus benzines és 
dízelmeghajtású modellek mellett 
az extrémsportos AMG-verziók, a 
„két világ” előnyeit egyesítő plugin-
hibridek és a jövő technológiáját 
képviselő, tisztán elektromos jármű-
vek is egyazon gyártósorról fognak 
majd legördülni nálunk.
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Nem működik minden tantárgy 
esetében százszázalékosan az 
online módszer, de a kecskeméti 
középiskolák igyekeznek minden 
segítséget megadni ahhoz, hogy 
minél jobban sikerüljön ez a félév 
diákjaiknak. Vannak tárgytí-
pusok, amelyeket könnyebb 
interneten keresztül tanulni, 
és vannak, amelyeknél nagyon 
hiányzik a személyes tanár-diák 
kontaktus. Annyi azonban biztos, 
hogy az egyéni szorgalom sokat 
számít majd a félévi jegyeknél.

Erdei Orsolya

Gyorsan  
belerázódtak  
a digitális oktatásba
A kormány döntése értelmében febru-
árig biztosan marad a digitális oktatás, 
így ezt a félévet is online kell lezárni 
a középiskolákban. Sok tényező be-
folyásolja, hogy kinek hogyan sikerül 
a félévi jegye, de remélhetőleg nem 
lesz jelentős változás az átlagokban – 
fejtette ki érdeklődésünkre Szabó Ist-
ván, a Kecskeméti Katona József Gim-
názium igazgatója. Az iskola jelenleg 
sajátos helyzetben van, a hatosztályos 
képzés miatt ugyanis némelyeknek 
jelenléti órái vannak, míg a többi di-
áknak interneten keresztül adják le a 
tananyagot. Mivel órarend szerint ta-
nítanak a gimnázium tanárai – vagyis 
jelenléti és digitális órákat is kell tar-
taniuk –, nem tehetik meg, hogy ott-
hon maradnak. Ezért számukra egy-
egy tantermet jelöltek ki az internetes 
konzultációk lebonyolítására. 

A digitális oktatásra már tavasz óta 
a NetMasters programot használják a 
Katona gimnázium tanárai. Dolgoza-
tok íratásához pedig bármilyen szoft-
vert igénybe vehetnek. Az igazgató 
elmondta, hogy nem tanár-, inkább 
tantárgyfüggő az, hogy mennyire si-
keresen sajátítják el a tananyagot a 
diákok az online térben.

– Megkérdeztem a gyerekeket már 
többször is, és azt mondták, hogy a 
humán tantárgyakat jobban szeretik 
digitálisan tanulni. A reál tantárgyakat 
azért nehezebb, mert jobban hiány-
zik a visszakérdezés lehetősége, a 
személyes kapcsolat. A hagyományos 
oktatás során a tanár rögtön látja, ha 
valami nem világos, és vissza tud tér-
ni egy-egy témához. Ez nem működik 
most 100 százalékosan – a gyerekek 
szerint legalábbis, de én magam is 
érzem matematikatanárként, hogy ez 
megfelel a valóságnak – mondta Sza-
bó István.

Azt, hogy mennyire nyomja rá a 
bélyegét a távolsági oktatás a diákok 
tanulmányi előrehaladására, az egyéni 
szorgalom jelentősen befolyásolja – 
emelte ki az igazgató. Előfordul, hogy 
valaki éppen akkor nem kapcsolódik 

be az internetes konzultációba, ami-
kor dolgozatírás következik. Az ilyen 
diákok esetében a félévzárás sem 
egyszerű, hiszen nekik éppen emiatt 
kevesebb jegyük van. 

A digitális számonkérésnek egyéb-
ként lehet kife-
jezetten pozitív 
hatása – hívta fel 
a figyelmet Szabó 
István. Az otthoni 
környezet sokat 
oldhat a gátláso-
kon az internetes 
beszámolók alkal-
mával. Valószínű-
leg részben ennek tudható be az, 
hogy bizonyos tanulók jobb jegyeket 
szereznek most, mint általában. 

– Megengedték az iskoláknak, hogy 
egyéni és kiscsoportos konzultációkat 
tarthassanak. Ezzel élnek is a kollé-
gák, de nem gyakran, és elsősorban a 
végzős évfolyam esetében. Ott érez-
zük ugyanis, hogy a személyes jelen-
léttel sokkal nagyobb lelkesedést és 

sokkal hatékonyabb munkát tudunk 
elérni, és ott nagyon szorít az idő. Az 
alsóbb éveseknél bízhatunk abban, 
hogy amikor visszatérünk a jelenléti 
oktatáshoz, pótolni tudjuk az esetle-
ges lemaradásokat. Azonban a végző-

seinknél erre nem lesz lehetőség, ők 
most már az érettségi célegyenesébe 
fordultak – fogalmazott az igazgató.

A nehézségek dacára a magyar is-
kolák jól alkalmazkodtak a digitális 
oktatás által támasztott kihívásokhoz 
– véli Szabó István. 

– Annak idején, amikor hirtelen be 
kellett vezetnünk a digitális oktatást, 
sokan féltek ettől, sokan megijedtek, 

de elég gyorsan sikerült belerázód-
nunk, és ez nagyon pozitív – nemcsak 
nekünk, hanem szerintem az egész 
magyar közoktatásnak. Ez azért jó, 
mert bebizonyítottuk azt, hogy tud-
juk segíteni akár a gazdaság műkö-

dését is azzal, hogy az iskolát nem 
zárjuk be, továbbra is foglalkozunk 
a gyerekekkel. Ez szerintem komoly 
gazdasági tényező. Bármilyen nagy 
erőfeszítéseket is kell ezért tenni, úgy 
gondolom, megéri – zárta gondolatait 
az intézményvezető.

Hatással lesz  
a félév  
eredményeire is
A Kecskeméti Szakképzési Centrum-
hoz tartozó iskolákban is kevert rend-
szerben tanítanak jelenleg. A közisme-
reti tárgyakat online tanulják a diákok 
három platformon: a Classroomon, a 
Teamsen és a Kréta rendszer digitális 
felületein keresztül. Mivel a gyakor-
lati ismereteket lehetetlen otthonról, 
számítógépről elsajátítani, ezeket az 
órákat a megfelelő óvintézkedések 
betartása mellett, kiscsoportokban az 
iskolákban tartják meg. 

Lehetőség van olyan személyes, 
kiscsoportos konzultációkra is az 
intézményekben, amelyek során az 
érettségi és a szakmai vizsga előtt álló 
végzősök tehetik fel kérdéseiket ta-
náraiknak, de szerveznek ugyanilyen 
néhány fős találkozókat korrepetáció 
céljából is.

– Mindenféleképpen hatással lesz 
a félévi értékelésekre az, hogy a félév 
második fele online formában zajlott. 
Azonban én úgy gondolom – remélem 
–, hogy jelentős változást nem hoz 
majd a félévi jegyek átlagában. Már 
az ősz során készültünk arra, hogy 
valószínűleg online oktatásra kell át-

állnunk. Mindenki igyekezett még a 
jelenléti, kora őszi időszakban megfe-
lelő számú jegyet szereztetni, illetve 
felkészítettük a diákokat az online be-
számoltatásra – közölte Ignácz Bence, 
a Kecskeméti Szakképzési Centrum 
főigazgatója. 

– Az elméleti tantárgyakból a fél-
évi jegyek az őszi szünet előtt és a 
digitális tanulás időszaka alatt online 
szerzett jegyekből tevődnek majd 
össze. Ami a gyakorlati tantárgyakat 
illeti, amikor itt vannak bent a diákok, 
a tanárok értékelik a munkájukat, így 
szerzik meg a jegyeiket – mondta 
Mester László, a KSZC Széchenyi Ist-
ván Technikum igazgatója.

Ignácz Bence szerint a digitális ok-
tatás fejlődési lehetőség mind a taná-
roknak, mind pedig a diákoknak. 

– Vannak olyan tananyagrészek, 
amelyek elsajátításához nem biztos, 
hogy személyes jelenlét is kell. Ha az 
iskolai kereteken kívülről hozhatok 
egy példát: a KRESZ-oktatásnál reme-
kül működik az e-learning. Nekünk is 
meg kell találnunk azokat a pontokat, 
azokat az ismereteket, amelyeket 
akár elektronikus formában tudunk 
közvetíteni a tanulóinknak. Értelem-
szerűen vannak olyan ismeretanyagok 
is, amelyekhez viszont kell a szemé-
lyes jelenlét – fejtette ki a főigazgató.

Mester László hozzátette: tavasz-
szal már sok tapasztalatot sikerült 
szerezniük arról, hogy hogyan mű-
ködhet hatékonyan az internetes taní-
tás. A diákoknak, akiknek szükségük 
volt felszerelésre, internetelérésre, 
az iskola tudott segíteni. A közössé-
gi élményeket azonban semmi nem 
pótolhatja, így a fiatalok már nagyon 
várták, hogy visszatérhessenek az is-
kolába, és szomorúak voltak, hogy 
még egy ideig nem találkozhatnak 
társaikkal. 

A megkérdezett intézményvezetők 
elmondták, hogy nemcsak a tanulók, 
de a tanárok is nagyon várták már, 
hogy visszatérjen az élet a normális 
kerékvágásba, és újra megnyithassák 
kapuikat az iskolák. A digitális oktatás 
meghosszabbításáról szóló döntést 
azonban elfogadják és megértik, hi-
szen az egészség védelme mindennél 
előrébb való. 

Hogyan zárják a hibrid félévet 
A KÖZÉPISKOLÁK?

 A közösségi élményeket azonban semmi nem 
pótolhatja, így a fiatalok már nagyon várták,  
hogy visszatérhessenek az iskolába...

„
Szabó István, a Kecskeméti Katona József Gimnázium igazgatója

Ignácz Bence,  
a Kecskeméti Szakképzési Centrum 

főigazgatója
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300 éve, 1721. január 2-án született 
Varjas János tanár, a Debreceni Refor-
mátus Kollégium professzora. Csákvá-
ron és Kecskeméten tanult, azután a 
Debreceni Református Kollégium diák-
ja lett, 1745-től pedig ugyanott a reto-
rika tanára. Később Kecskeméten volt 
rektor, majd 1752-től haláláig a Deb-
receni Református Kollégium profesz-
szora. Folytatta a Maróthi György által 
megkezdett munkát, így például két-
szer kiadta az ARITHMETICA… című 
remekművet és megjelentette Maróthi 
zsoltáros könyvét is. Az első hazai be-
tűelhagyó vers 1755-ben az ő tollából 
látott napvilágot, melynek érdekessé-
ge, hogy az „e” és az „é” betűt kivéve 
minden magánhangzót száműzött so-
raiból, ezzel a világon egyedülálló és 
más nyelvben, mint a magyarban meg 
sem valósítható rejtvényjáték alapjait 
vetette meg.

175 éve, 1846. 
január 18-
án született 
V e i g e l s  b e r g 
Leó hírlapíró. 
Iskoláit Nagykő-
rösön és Budán, 
az orvosi egye-
temet Bécsben végezte, ez utóbbit 
azonban nem fejezte be. Ezt követően 
rövid ideig Kecskeméten, az izraelita 
iskolában volt tanító. 1864. május 3-án 
itt kötött házasságot Schönberger Ka-
talinnal. A hírös városban kezdte újság-
írói tevékenységét is: külföldi lapokba, 
főként a prágai Politikba küldött poli-
tikai és művészeti cikkeket. Később 
több hazai és külföldi újság számára 
dolgozott. 1872-től a Pester Lloyd 
főszerkesztő-helyettese és vezércik-
kírója, 1906-tól az újság főszerkesztője 
volt. 1904-ben a harmadosztályú vas-
korona-renddel tüntették ki. 1907-ben 
hunyt el.

Lapunk 
archívumából
Rossz hírek  
Kecskemét vizeiről
„A sűrűbben fellépett járványos betegségek 
miatt a városi tanács az országos vegyta-
ni intézetnél tizenhárom városi kút és a 
szikrai forrás vizét vegvelemeztette s ezen 
összes vizekre a vegytani szakvélemény 
mindegyikre kimondta, hogy »ivásra nem 
alkalmas.« Azt mondja, hogy a beküldött 
vizek közűl viszonylag legjobb a budai 
kapubeli kút és a szikrai forrás vize, ezek 
azonban „Nitrit«-ot oly nagy mennyiség-
ben tartalmaznak, hogy e miatt ezeknek 
vize is ivás czéljára »feltétlenül mellőzen-
dő.« A többi kútak vize még sokkal rosz-
szabb. Mindebből csak még inkább követ-
kezik, hogy a »Vizmű Részvénytársaság« 
megalakulása illetőleg a vizmű mielőbbi 
kiépülte felettébb kivánatos és közegész-
ségi szempontból is fontos. Csak már lát-
nánk a viztornyot, a melyet, mint halljuk, 
igen csinosra szándékoznak épiteni.”   
 (KL, 1896. január 12.)

Hány kecskeméti esett 
hadifogságba?
„A város katonai ügyosztályán most ál-
lítják össze az orosz hadifogságban levő 
kecskeméti hadifoglyok névsorát. A névsor 
a hozzátartozók bejelentése alapján ké-
szül. Hadifogságban levő katonáink száma 
több mint 4000. Egyik részükről tudják, 
másik részükről csak sejtik, hogy Keletre 
kerültek. Ha figyelmbe vesszük, hogy bé-
kében 8-10.000 katonaköteles volt Kecske-
méten, a fenti számot rendkívül nagynak 
kell tartanunk Ebben a számban nemcsak 
a hadifoglyok, hanem az eltűnt és elesett 
katonák is benne vannak. A hozzátartozók 
kérvényeit feldolgozzák és összesítik, majd 
a külügyminisztériumba továbbítják. Itt 
egyesítik az ország minden részéből befutó 
listákat s a külügyminiszter a Szövetséges 
Ellenőrző Bizottság elé terjeszti.”  
 (KL, 1946. január 6.)

A város 
krónikáiból25 éves a Gong Rádió

Január 11-én ünnepelte fenn-
állásának negyed évszázados 
évfordulóját a Gong Rádió. Idén 
is nyereményjátékkal lepték 
meg hallgatóikat, viszont a 
szokásos ünneplés elmaradt a 
pandémia miatt. A jövőben is a 
rádió stabilitásán dolgoznak, 
és új platformokra is átvinnék a 
rádiózást.

Minden év elején születésnapi 
meglepetéssel készül a hallgatók 
számára a Gong Rádió csapata. 
Idén fennállásának 25. évfordu-
lóját ünnepli a rádió stábja, a ko-
ronavírus-járvány miatt azonban 
ez a jubileum kicsit más, mint az 
előzőek.

– Nem tudunk együtt ünnepelni, 
nem tud a stáb egésze összejönni, 
így ezt egy későbbi időpontra ha-
lasztottuk – nyilatkozta a Kecskemé-
ti Médiacentrumnak Jámbor Csaba, a 
Gong Rádió operatív vezetője. – Ez 
nem jelenti azt, hogy a hallgatóknak 
nem találtunk ki valami meglepe-
tést, hiszen ebben az évben is óri-
ási nyereményjátékkal készültünk 
számukra.

Jámbor Csaba elmondta, a negyed-
százados jubileumi nyereményjáték 
fődíja egy autó, amit a rádió szüle-
tésnapja alkalmából sorsolnak ki.

A Gong története a kereskedel-
mi rádiózás hajnalán, a kilencve-
nes években indult. A Tőzsér Judit 
alapította adó ’99-ben állt át a 24 
órás adásidőre, ami nagy kihívást 
jelentett.

– Amikor az időt már nem tudtuk 
növelni, akkor a sugárzási területet 
növeltük – emlékezik vissza Jámbor 
Csaba. Az évek során már hét frek-
venciát tudhatott magáénak a rádió, 

jól ismert szlogenjük szerint Buda-
pesttől Szegedig sugároznak.

A stáb most azon dolgozik, hogy 
választ találjon a rádiózás mai kihívá-
saira. Jámbor Csaba elmondta, együtt 
akarnak haladni az idővel, ezért olyan 

platformokra is szeretnék kiterjesz-
teni a rádiózást, ami talán most még 
ismeretlen a hallgatók számára. A 
pandémia végéig elsősorban a rádió 
stabilitása a legfontosabb.

 H. Gy. 

A Természetvédelem határok nélkül című magazinműsor-sorozat 
január 24-ei adásának leglátványosabb riportja ezúttal egy páratlan 
bronzkori leletet mutat be, kihangsúlyozva a természetvédelem és 
a régészet, valamint a kulturális örökség kapcsolódási pontjait. Az 
adásban szó lesz ezenkívül a Bánát „Amazóniájáról”, vendég varjak 
érkezéséről és egy mobiltelefonos madárhatározóról is.

A Kecskeméti Televízió Természetvé-
delem határok nélkül című magazin-
jának január 24-ei adásában a vezető 
anyag egy Baja melletti település hatá-
rában előkerült páratlan bronzkori le-
letegyüttest mutat be. A földművelés 
alatt álló területen például díszített 
karperecekre, bronztőrre és úgyne-
vezett tüskés tutulusokra bukkantak 
a bajai Türr István Múzeum régészei, 
valamint műszeres külső munkatársai.

A terület átvizsgálása során egy pont-
ban a műszerek közvetlenül a szántás 
alatt határozott jelet észleltek. A feltá-
rás során igen gazdag, több mint 50 ék-

szert tartalmazó, érintetlen bronzkori, 
feltehetően női sír került elő. 

A háton fekvő csontvázat szabá-
lyosan beborították a bronztárgyak. 
Koponyájának felső részét sajnos már 
kis mértékben bolygatták a mezőgaz-
dasági munkák, így az utolsó pillanat-
ban érkeztek a szakemberek. A lelet 
viseletét rekonstruálni szeretnék, 
ezért a maradványokat a restaurátor-
műhelyben óvatosan kibontják, mi-
közben a tárgyak helyzetét pontosan 
dokumentálják. 

A leletek arról árulkodnak, hogy a 
sír a bronzkor második felében, fel-

tehetően Kr. e. 1400 és 1200 között 
keletkezhetett (tehát kb. 3200-3400 
évvel ezelőtt). A pontosabb kort a 
tárgyak restaurálása után lehet majd 
meghatározni. Ebben az időben a ré-
gészek által Halomsíros kultúra néven 
számon tartott népcsoport lakott a te-
rületen.  A sírlelet egyedülálló. Külön-
leges nemcsak a nagyközönség, de a 
szakma számára is. Ezek a viseleti tár-
gyak elsősorban kincs- vagy depólele-
tekben fordulnak elő, így használatuk-
ról, pontos viseleti elrendezésükről 

csak feltételezések vannak. Különö-
sen igaz ez a csüngőkre, amelyeknek 
helyzete nem magától értetődő. Míg 
egy karperec vagy gyűrű viseletét jól 
meg lehet határozni, a csüngők lehet-
nek fejviselet, nyaklánc részei vagy 
díszként akárhol ékesíthetik a ruhát. 
A sír viseletének rekonstrukciója je-
lentős új ismeretekkel gazdagítja 
majd a bronzkori öltözködésről al-
kotott képünket. A lábak alatt feküdt 
még egy kisbögre, két – feltehetően 
tengeri – csiga és egy különleges, fi-

noman tojás alakúra csiszolt, színes 
kő. Ezek a bronzkori hitvilág megis-
meréséhez nyújtanak fontos, újabb 
támpontokat. 

A kincs a Türr István Múzeum lá-
togatói számára is nyilvános lesz. 
A teljes sír a leletek restaurálása és 
konzerválása után a múzeum új ál-
landó kiállításában várja majd az 
érdeklődőket.

PÁRATLAN BRONZKORI LELET  
a Természetvédelem határok nélkül műsorán

KÉTHETENTE 
SZOMBATONKÉNT 

19 ÓRÁTÓL

Jámbor Csaba,  
a Gong Rádió operatív vezetője

A háton fekvő csontvázat  
szabályosan beborították a bronztárgyak
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Édesapja gépész, bátyja villamos-
mérnök, sógora villanyszerelő 
volt. Ilyen közegben érthető, hogy 
már általános iskolás korában 
detektoros rádiót szerelt és 
azután ő is műszaki végzettséget 
szerzett. Kecskeméten dolgozott 
– a hírös városban a második vil-
lamosmérnök volt –, közel három 
évtizeden át irányította a DÉMÁSZ 
helyi kirendeltségének munkáját. 
Büszke arra, hogy részt vehetett 
a város és környéke villamosel-
látásának fejlesztésében, egy új 
telephely kialakításában, a tanya-
villamosításban, hogy közremű-
ködhetett az első vidéki korszerű 
tanterem-világítás megvalósítá-
sában, s hogy tanácstagként is 
szolgálhatta a környezetét.

– Immár lassan 25 éve, hogy nyugdíj-
ba vonult. Milyen szakmai feladato-
kat végzett azóta?

– Abban az időben mind szervezeti, 
mind személyi vonalon jelentős átalakí-
tást tervezett végrehajtani a DÉMÁSZ. 
A változások a kecskeméti kirendelt-
ség munkáját is érintették, épp ezért 
elfogadtam a nagykőrösi üzletigazga-
tóság akkori új igazgatója ajánlatát, 
és egy év korengedménnyel nyugdíjba 
mentem. Szakmámtól azonban nem 
szakadtam el teljesen. Az elektrotech-
nikai egyesület megyei szervezetének 
vezetésében még éveken át részt vet-
tem – 2004-ig az elnöki feladatokat is 
elláttam –, a családi betéti társaságon 
keresztül pedig mintegy másfél évtize-
den át két alumíniumipari cégnél vol-
tam energetikai tanácsadó. Az energia-
hatékonyság mindig közel állt hozzám, 
így a megyei energiaipari bizottságban 
megkezdett munkámat folytatva 1997-
ben örömmel elvállaltam a Kecskeméti 
Regionális Energiahatékonysági Köz-
pont vezetését.

– Kikkel tartott a későbbiekben 
szorosabb kapcsolatot? 

– Régi barátaimmal, munkatársaim-
mal megmaradt a jó kapcsolatom, de 
ezeket nem a találkozások számában 
mérjük, hanem inkább odafigyeléssel. 
A DÉMÁSZ a világháló adta lehetősé-
geket jól kihasználva óriási szervezeti 
átalakuláson esett át, a Szeged-köz-
pontúság megerősödött, így az egy-
kori kollégáimmal ma már inkább csak 
a Magyar Elektrotechnikai Egyesület 
helyi szervezete köt össze. Számos 
rendezvényen vagyunk együtt, rend-
szeresen szervezünk szakmai progra-
mokat, például gyárlátogatásokat. Ko-

rábban eljutottunk már a Mercedesbe, 
a Phoenix Mecanóba, megismertük a 
kalocsai paprikamalom működését, 
de jártunk Erdélyben és Szlovéniá-
ban is. Rendkívül összetartó, értékes 
szakmai társaság, van közöttünk biz-
tonságtechnikus, áramszolgáltatós, 
kisiparos, főiskolai tanár stb.

De nem csak a szakmán belül van-
nak barátaim! Elsősorban feleségem 
révén egy civil közösségben is otthon 
érzem magam. Öt-hat házaspárral im-
már évtizedek óta összejárunk – saj-
nos többen már egyedül maradtunk –, 
évente legalább egyszer közös kirán-
dulást is szervezünk.

– Családi élete miként alakult?
– Feleségemet fiatalon ismertem 

meg, gimnazista osztálytársakként fog-
tuk meg egymás kezét. Kapcsolatunk 
60 évig tartott – 55 évig éltünk boldog 
házasságban. Két lányunk született. 
Edit, a nagyobbik vegyész lett, csa-
ládjával már hat éve Németországba 
költözött, jelenleg egy autóipari cég-
nél dolgozik. A kisebbik gyermekünk, 
Erika fogorvos, férjével és két lányával 
itt él a közelünkben. Nagyon szeretem 
a négy unokámat és az öt dédunoká-
mat – utóbbiakat párom már nem lát-

hatta meg –, korábban rendszeresen 
hoztam-vittem őket iskolába, óvodába. 
Büszke vagyok rájuk – a legnagyobb, 
hatéves dédunokámtól egy áramkör-
rajzot kaptam legutóbb ajándékba –, s 
bár egy részük messze van tőlem, de 
csak térkép szerint.

Sajnos, hat évvel ezelőtt, hosszú, 
súlyos betegség után feleségemet 
elvesztettem. Sorsom azonban vala-
hogy úgy alakult, hogy bár deresedő 
fejjel, mégsem maradtam egyedül: 
egy szintén egyedül maradt kedves 
teremtéssel egymásra találtunk. Füg-
getlenül ugyan, de – gyermekeink, 
családjaink egyetértésével és örömük-
re, illetve baráti köreink elfogadását is 
elnyerve – szoros közelségben élünk, 
így senkinek sem vagyunk a terhére.

– Az elmúlt szűk egy évet, a koro-
navírus-járvány miatti megszorításo-
kat miként élte, éli meg?

– A vírushelyzetet az egész család 
fegyelmezetten viseli. Nem félünk, 
csak alkalmazkodunk. Nagyon fájó 
érzés, hogy már nem is tudom, mikor 
ebédeltünk együtt. De a szeretetnek 
más formája is létezik, és nagyon örü-
lök, hogy szeretteim igazán nagy gon-
dossággal vesznek körül. A kapuban is 

át lehet adni a finom ételt, a maszkot, 
a vitamint stb., s persze ott van a tele-
fon, a skype és a fotóküldés is.

A Covid miatt az egyesületi élet is 
megállt, nem találkozhatunk, nem 
szervezhetünk rendezvényeket. Ne-
héz időket élünk, de a társaság nagyon 
fegyelmezett, betartjuk a szabályokat.

– Mivel telnek a mindennapjai?
– A karanténidőszak előtt feleségem-

mel, illetve párommal sokat utaztunk, 
az Őrségtől Gyuláig bejártuk az orszá-
got, voltunk Lillafüreden és a Mecsek-
ben is. Gyermekkoromban a Marosban 
tanultam meg úszni, egyetemistaként is 
jobbára az uszodában töltöttem a test-
nevelésórákat, azután nyugdíjasként 
újra rászoktam erre a szép és egész-
séges sportra. Amíg lehetett, hetente 
legalább kétszer úsztam. S amit ma is 
megtehetünk és meg is teszünk: min-
den nap legalább egy órát sétálunk.

Sok évtizeden át pipáztam, de ezt a 
szokásomat már rég abbahagytam. Pi-
páim immár 20 éve csendben pihennek. 
Néha beleszagolok a finom dohányba, 
és jó szívvel tekintek az íróasztalom 
melletti faszoborra, a már elhunyt bal-
tás fafaragó barátom, Polyák Feri mun-
kájára, melyen egy öreg gazda pipázik. 

– Milyen tervei vannak?
– Rengeteg tervem van, de ezek 

megvalósítását már rábízom a gyere-
keimre, unokáimra és dédunokáim-
ra. Abban reménykedem, hogy szép, 
értelmes életpályát futnak majd be, s 
amennyi időt kapok még, ebben sze-
retnék gyönyörködni. S talán annyi 
időm még lesz, hogy idén tavasszal 
átvehessem gyémántdiplomámat.

– Miként értékeli eddigi életét?
– Nincs mit szégyellnem, nyugodt 

lélekkel tekintek vissza. Három évvel 
ezelőtt, a szívműtétem előtt is – tud-
ván, hogy nem biztosan ébredek majd 
fel – ezt mondtam az altatóorvosnak. 
A kiváló marosi homokot adó szülő-
földemről homokország fővárosába 
sodort a szél. Boldog vagyok, hogy a 
munkahelyemen is megálltam a he-
lyen, s hogy a város is megtisztelt a 
bizalmával, és tanácstagként tehet-
tem valamit a környezetemben élő-
kért. Arra meg kifejezetten büszke va-
gyok, hogy régen Erika az én lányom 
volt, most meg én vagyok a doktornő 
édesapja.

 Varga Géza

NÉVJEGY
Meleg László villamosmérnök 1938. feb-
ruár 17-én Apátfalván született. Elemi 
iskoláit szülőhelyén végezte, majd Ma-
kón, a József Attila Gimnáziumban ta-
nult tovább, ott érettségizett 1956-ban. 
Ezt követően tanulmányait a fővárosban 
folytatta, a Budapesti Műszaki Egyete-
men 1961-ben szerzett villamosmérnöki 
oklevelet. Első és egyetlen munkahelye a  
DÉMÁSZ volt. Beosztott mérnökként 
kezdett Cegléden, de néhány hónap után 
Kecskemétre került. 1967-től 1996-ig, 
nyugdíjba vonulásáig a kecskeméti ki-
rendeltség vezetője volt. Nyugdíjasként 
termelőüzemi energetikusként segítette a 
hatékony energiagazdálkodást. Több évti-
zeden át aktív közéleti tevékenységet vég-
zett. 1962 óta a Magyar Elektrotechnikai 
Egyesület tagja, 1976-ban a kecskeméti 
szervezet alapítója, 2004-ig elnöke, társ-
elnöke volt. Az 1980-as években a NIM 
égisze alatt működő megyei energiaipari 
bizottság elnöke, míg 1997-től a MTESZ 
és a Magyar Energia Hivatal támogatta 
Kecskeméti Regionális Energiahatékony-
sági Központ vezetője volt. Az oktatás is 
fontos része volt életének: villanyszerelők 
és energetikusok tanfolyami képzését 
és továbbképzését végezte, techniku-
sok minősítő érettségi vizsgáin szakmai 
elnökként működött közre, továbbá a 
Kecskeméti Főiskola rektorát is segítette 
abban, hogy a GAMF-on beindulhasson 
az energetikusképzés. Társadalmi megbí-
zatásokat is vállalt: 1973 és 1989 között 
városi és megyei tanácstagként, illetve 
vb-tagként szolgálta közvetlen környezete 
lakóit. Munkásságát a Magyar Villamos 
Művek Zeusz-díjjal, a Magyar Elektro-
technikai Egyesület Bláthy Ottó-díjjal és 
Életpálya-díjjal ismerte el. Értékes mérnö-
ki tevékenységét a Műegyetem szenátusa 
2011-ben aranydiplomával jutalmazta.

Lányaival, Edittel és ErikávalMELEG LÁSZLÓ

MI 
VAN 
VELE?

Közéleti személyiségek, akikről régen hallottunk…

A széchenyivárosi energiaközpont üzembe 
helyezésekor

Szeretteivel

Kecskemét belvárosában,  
az Arany J. u. 8. szám alatt  

136 m2-es üzlet  
szociális helyiségekkel kiadó.

Wesselényi u. 1. Kecskemét város központjában, a 
felújított Rákóczi út szomszédságában, frekventált 

helyen található, első emeleti, AA+ kategóriás 
irodablokk szociális helyiségekkel kiadó.

ÜZLETHELYISÉGEK KIADÓK.  
RÉSZLETES INFORMÁCIÓ: WWW.KIKFOR.HU

ÉRDEKLŐDNI: 06-30/3-717-258

Online (E-learning)
KECSKEMÉT BAJA KISKUNFÉLEGYHÁZA

Legyen itt a Te neved! 

Kisgyermekes
anyukáknak és

20 év
alattiaknak!

 25 000 Ft-os kedvezmény!*
*25.000 Ft állami támogatás igényelhetsz vissza a KRESZ vizsga díjából,

ha a KRESZ vizsga napján még nem töltötted be a 20. életéved.
Még nincs vége, mert ha CSED-en, GYED-en és GYES-en lévő édesanya vagy

akkor is igénybe veheted ezt a kedvezményt (2020. július 1-jétől)
 „B” kategóriás jogosítvány megszerzése esetén!

Kecskemét, Izsáki út 2/a.
+36-20/349-4382

fb.com/furediautosiskola/
www.furedi.eu info@furedi.eu

VSM: AM Elm.: 50%; AM Forg.: 68,75%; “A1”A2”A” Elm.: 100%, “A1”A2”A” Forg.: 70,59%; “B” Elm.: 60,74%, 
“B” Forg.: 42,75%,“C” Elm.:77,5% “C” Forg.: 81,4%ÁKO: “AM” Forg.: -;  “A1”A2”A” Forg.: 142,57%; 

“B” Forg.: 178,67%, “C” Forg.: 100%
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A legifjabb  
kecskemétiek

Katona-Kécskefalvi Barna 
(édesanyja neve: 
Kécskefalvi Ágnes) 
Kecskemét, Pusztai 
Krisztofer Zente (Somodi 

Vivien) Kecskemét, Börönte Nelli (Palaics 
Bernadett) Kecskemét, Orsós Mirkó (Szalai 
Mónika Mária) Városföld, Bán Zoé (Gilicze 
Zsuzsa) Kecskemét, Besse Stella (Orosz 
Renáta) Táborfalva, Dobos József (Harkai 
Hilda) Kerekegyháza, Huszka Boglárka 
(Káré Marianna) Kecskemét, Tóth Horgosi 
Péter (Hári Regina) Kecskemét, Oláh Zoé 
Lilla (Kecskés Alexandra) Lakitelek, 
Csurgai Valter István (Kecskés Szilvia) 
Kecskemét, Kiss Nóra (Nagy Ida) Tiszaug, 
Szigeti Dániel (Szikszay Bianka Dóra) 
Kalocsa, Csukás Nelli (Konkoly Dominika 
Éva) Kecskemét, Csukás Dóra (Konkoly 
Dominika Éva) Kecskemét, Demku Dorián 
Dimitri (Szigeti Gyöngyi) Kecskemét, Laki 
Iván (Bán Adrienn) Lakitelek, Mészáros 
Lizabella (Kósa Fanni) Kecskemét, Bíró 
Zsófia (Ekker Orsolya Éva) Nagykőrös, 
Farkas Janka Zselyke (Farkas Julianna) 
Tiszaalpár, Lantos Kornél (Balai Gabriella 
Anna) Kecskemét, Mészáros Kíra (Kardos 
Nathalie) Szalkszentmárton, Soós Nátán 
(Fehér Nelli) Kecskemét, Török Janka 
(Bartolák Lilla) Kecskemét, Burai József 
Noel (Csató Henrietta) Nagykőrös, Kis Zoé 
Elizabet (Farkas Edina Katalin) Kecskemét, 
Orbán Ájlin Larina (Pusztai Vanessza) 
Kecskemét, Bussay Letti (Dózsa Viktória) 
Lakitelek, Völgyesi Alfréd (Perjési Éva 
Ibolya) Soltszentimre, Szalai Natasa Cintia 
(Dunai Cintia) Kecskemét, , Demirelöz 
Firatcan Ádám (Baranyi Ágnes) Lajosmizse, 
Lőrincz Marton Viktor (Jakab Barbara) 
Pálmonostora, Molnár Csongor 
(Szegszárdy Veronika) Kecskemét, Czibor 
Kolos (Farkas Emese) Kerekegyháza, 
Agárdi Benedek (Gáspár Mónika) 
Kunszállás, Faragó Marcell (Pócsai Edit) 
Kecskemét, Szilasi Dóra (Szekér Katalin) 
Kecskemét, Bódizs Dominik (Pál Nikolett) 
Kecskemét, Krammer Izabella (Kiss Erika) 
Kecskemét, Koffenstein Bence (Holló Nóra) 
Nagykőrös, Lantos Levente (Gulyás Csilla 
Ilona) Kiskunfélegyháza, Fehér Imre (Varga 
Henrietta) Kecskemét, Varga Liliána 
(Gáspár Éva) Kecskemét, Bálint József 
Milán (Szűcs Nikolett) Tiszakécske, Gábor 
Olivér (Juhász Henrietta) Nagykőrös, Antal 
Anna Luca (Hódi Pálma) Kecskemét.

Halottaink
Terjék Jenőné Kis Éva 1948. 
(Kecskemét), Kerezsi Tibor 
1964. (Kecskemét), Szabó 
Benedek 1940. (Kecskemét), 
Für Jánosné Fodor Mária 
1944. (Kecskemét), Hencz 

Imre 1937. (Kecskemét), Hódos Lajos 
István 1944. (Kecskemét), Rózsa László 
Károly 1953. (Kecskemét), Rácz Ferenc 
1964. (Kecskemét), Ábel Lászlóné Farkas 
Márta Julianna 1946. (Kecskemét), Kósa 
Józsefné Szabó Sára Ilona 1929. 
(Kecskemét), Végh József 1928. 
(Kecskemét), Egediné Túri Éva 1932. 
(Kecskemét), Borbély József 1945. 
(Kecskemét), Oláh Gyula István 1950. 
(Kecskemét), Bobán Ferencné Orbán Mária 
Rozália 1952. (Kecskemét), Lőrincz Imréné 
Ujvári Julianna 1932. (Kerekegyháza), 
Somogyi Gáborné Ficsor Katalin Ilona 
1937. (Kecskemét), Vikor Piroska Gizella 
1951. (Kecskemét), Horváth Károlyné 
Pörge Julianna 1955. (Kecskemét), Merász 
Béla Pál 1931. (Kecskemét), Szelei 
Zsigmondné Nagy Mária 1932. 
(Kecskemét), Gémesi László 1936. 
(Fülöpszállás), Németh Károly 1935. 
(Szabadszállás), Szenákné Bezdán Piroska 
1940. (Szabadszállás), Tormási László 
1939. (Kecskemét), Kovács István 1950. 
(Baja), Czobor Éva 1962. (Noszvaj), 
Gémesi Lászlóné Nagy Mária 1946. (Izsák), 
Juhász Jánosné Bodacz Mária Ilona 1939. 
(Kecskemét), Rádi Jánosné Göbölyös 
Mária 1936. (Szabadszállás), Eisler Tiberiu 
1935. (Maroshévíz – Románia), Szabó 
Józsefné Fazekas Julianna Judit 1941. 
(Kecskemét), Szabó Endréné Csonka 
Zsuzsanna 1933. (Budapest 09.), Nagy 
József Imréné Somodi Katalin 1939. 
(Kecskemét), Vezendi Imre Károlyné 
Kovács Anikó 1942. (Debrecen), Budai 
István 1951. (Lakitelek), Patai Sándorné 
Patai Aranka 1944. (Szank), Molnár 
Jánosné Gubonyi Julianna 1944. 
(Lajosmizse), Tavaszi László 1948. 
(Kiskunfélegyháza), Káldi Lászlóné Nagy 
Irén 1944. (Izsák), Tóth Lászlóné 
Gyöngyösi Terézia 1941. (Kecskemét), 
Bakró Istvánné Fekete Cecília 1934. 
(Kiskunfélegyháza), Ónodi Ferenc 1983. 
(Kecskemét), Nagy István Lászlóné Szabó 
Julianna 1937. (Kocsér), Csikai István 
1932. (Kecskemét), Kalló Mihály 1948. 
(Kecskemét), Pénzes Lászlóné Krizsák Éva 
1941. (Kecskemét), Staar Edina 1974. 
(Lajosmizse), Sáfrán Erzsébet 1956. 

(Kerekegyháza), Kulman György 1932. 
(Kecskemét), Csúri Ferenc János 1948. 
(Kecskemét), Kullai Károlyné Szalai Irén 
1947. (Szigetmonostor), Varga István 
1941. (Kecskemét), Szépvölgyi Tibor 
Norbert 1958. (Budapest 06.), Bálind 
Mihály 1948. (Kecskemét), Durucz László 
1960. (Lajosmizse), Szabó József Antalné 
Lakatos Etelka 1937. (Kecskemét), 
Piszmán Lajos 1945. (Kecskemét), Kurucz 
Lászlóné Zöldi Mária 1951. (Kecskemét), 
Vörös Sándor József 1955. (Kerekegyháza), 
Sebők Antal 1962. (Nyitra – Csehszlovákia), 
Gyöngyi Lajos 1941. (Kecskemét), Pető 
Mihályné Lapéta Mária Magdolna 1942. 
(Kecskemét), Mányoki Ferenc Károly 1950. 
(Kecskemét), Nyul Dezsőné Domján Gizella 
Edit 1937. (Kecskemét), Hordós Péter 
1928. (Lajosmizse), Őrző János Gyula 
1934. (Bugac), Pásztor József 1928. 
(Kecskemét), Dodog Lászlóné Lólé Borbála 
1951. (Törökszentmiklós), Kristóf Tiborné 
Csányi Magdolna Ibolya 1934. (Battonya). 

Házasságot 
kötöttek
Góbor Elek és Simon 
Tímea Márta, Bohács Zsolt 
és Bukovinszki Anita, Beke 

László és Mátrai Zsófia, Mózes László 
Attila és Tuska Szilvia. 

ANYAKÖNYVI HÍREK

Kecskemét város 
közigazgatási 

területén 
külterületi ingatlanok 

mezőgazdasági
művelés céljára 

haszonbérbe 
adók.

Az ingatlanok listája 
a www.kikfor.hu 

honlapon 
tekinthető meg.

HASZONBÉRLET

Vízszintes 
segítség: 

JIG,
RER,
SOG

A KÓ−
BORLÓ 
KÜLDE−

TÉSE

MAGAS 
KAKAÓ−
TARTAL−

MÚ É−
DESSÉG

TELE−
VÍZIÓ

A KÓ−
BORLÓ 
SZLO−
GENJE
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VÉG!

FÚVÓKA

FÉL 
JEGY!
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FILM−
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(CSÚCS−
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segítség:

GEAR, 
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NYÍRFA−
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LOMB−
HULLATÓ 
NÖVÉNY
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GRAMM

... CLOSE; 
AM. SZÍ−
NÉSZNÕ

21 X 2381

GERINC−
VÉG!

ÖKÖLVÍ−
VÓ (MIKE)

IDÕSEBB

PÁRAT−
LANUL 
OKOS!

ANTONIO
DI ...; OL. 
FOCISTA

ÍR TÁNC
... NYUSZI 
(WAITITI 
FILMJE)

LEKCIÓ

PÁRIZSI 
METRÓ

INDIÁN 
TRÓFEA

TONNA

KARIBI 
VALLÁS

ARZÉN

LOPVA 
MEG−

SZEREZ

PÁNT 
VÉGE!

TÍZ FELE

JÓD

KONYAK 
ÜVEG−

FELIRATA

TÉTLEN

A GÖRÖG 
ÁBÉCÉ 7. 
BETÛJE

PATÁS 
ÁLLAT

TÖBBES 
SZÁM 

JELE

NINCS 
BENNE 
SEMMI

A BOUR−
BONOK 
CÍMER−
VIRÁGA

EURÓPA−
KUPA, 
RÖV.

DUDVÁ−
VAL 

BENÕTT, 
GYOMOS U

BÕ VÍZ−
HOZAMÚ 

DNY−
IZLANDI 
FOLYÓ

VOLUME

FLUOR 
TOMI 

SLÁGERE

VÉG−
AKARAT!

VÍZZEL 
TISZTÍTÓ

FEL−
TÁRÁST 
VEZETÕ

CSAHOL

ÁRIA 
KÖZEPE!

ISI IGAZ−
GATÓJA

FEL−
SÜLÉS, 

LEBÕGÉS

ONE 
MORE 
LIGHT, 

RÖV.

FIAM FIA

ORA PRO 
NOBIS, 

RÖV.

DELETE, 
RÖV.

MÁZSÁL

SIVATAGI 
PIHENÕ

HÁZ 
KÖZEPE!

CSIKO−
ROG
A HÓ

TANTÁL

PLATINA

GÖRÖG
P BETÛ

KIS 
MIHÁLY!

LIBA−
HANG

EGYHÁZI 
SZEMÉLY

NÉVELÕ

KECSEG−
TET

KÁLIUM

OXIGÉN

URÁN

ODAADÓ, 
BUZGÓ, 
ÖNZET−

LEN T

Keresztrejtvényünk megfejtői között  
a Kóborló Antikvárium 2 db 2000 Ft értékű  
ajándékutalványát sorsoljuk ki.

A nyertesek nevét a következő lapszámban közöljük. 

A megfejtéseket postacím feltüntetésével  
január 28-ig várjuk a jatek@hiros.hu  
e-mail-címre vagy postán  
a Kecskeméti Televízió címére:  
6000 Kecskemét, Szabadság tér 2.
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A december 17-ei lapszámunkban megjelent 
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Kellemes ünnepeket kíván  
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A nyertes – Szalai Istvánné (6000 Kecskemét, Nyíri út…) – 
Hírös Históriák magazincsomagot nyert.

Kérjük a nyertest, hogy a 76/570-440-es telefonszámon  
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megbízásából a Kecskeméti Televízió  
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Kéz ira to kat nem õr zünk meg  
és nem kül dünk vis  sza. 

Kecskemét központjában,  
az Arany János utca 8. 

szám alatt lévő polgári ház 
alagsorában  eladó egy 

kamra, egyéb helyiség (volt 
kazánház) megnevezésű, 

összesen 42 m2-es pincerész.

További információ a www.
kikfor.hu weboldalon,  

az „ELADÓ INGATLANOK” 
menüpont alatt érhető el.
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Együttműködnek a KESI és a 
KSC ökölvívó-szakosztályai
Együttműködési megállapodást kötöttünk a Kecskeméti SC felnőtt 
ökölvívó-szakosztályával, amelynek az az előnye, hogy a Kecskeméti Sportiskolából kiö-
regedő versenyzők a KSC-hez kerülnek – mondta Németh János, a Kecskeméti Sportisko-
la (KESI) ökölvívó-szakosztályának vezetője.

– A legfontosabb a 
m e g á l l a p o d á s b a n , 
hogy egységes szak-
mai munka mentén 
képezzük a fiatalokat 
egészen a felnőtt koru-
kig, fejlődésük töretlen 
lesz – hangsúlyozta a 
szakosztályvezető.

Tájékoztatása sze-
rint, a sportiskola ököl-
vívó-szakosztályában 
már 30 gyerek sportol, 
a létszám növekszik. 
A vírusjárvány ugyan 
megállította a létszám-
növekedést, de ez csak 
átmeneti állapot.

A kezdő öklözők 
csak 2-3 év után mehetnek éles versenyekre, 
mert az egészségük a legfontosabb. El kell érni 
egy szintet, amikor élesben versenyezhetnek a 
fiatalok.

Németh János szerint rövid távon nem lehet 
más a cél, mint az, hogy normális kerékvágás-
ban folyjanak az edzések, megkezdődjenek a 
versenyek. A diákolimpián, az országos bajnok-
ságokon történő indulás ad motivációt a fiatal 
sportolóknak.

– Hosszú távon az a célom, hogy minél több 
gyereket tartsunk meg a sportiskola keretei kö-
zött, minél több fiatalt tudjunk átadni a KSC-nek, 
ezzel is hozzájárulva, hogy ismét felvirágozzon 
az ökölvívás Kecskeméten – fogalmazta meg a 
szakosztály hosszú távú célját.

Az elmúlt év második felétől új edző, Né-
meth Ottó erősíti a Kecskeméti Sportiskola 
ökölvívó-szakosztályát.

Elmondta, hogy az ifjúsági korosztályban az 

élmezőnyben öklözött. 2001-ben profi ökölvívó 
lett, 33 évesen azonban már nem a bajnoki címe-
kért küzdött, hanem úgynevezett felhozó ember 
lett. Profi gálákon, nagy közönség előtt öklözött, 
bejárta a világot. 

Nagyon szeretem az ökölvívást, szeretem a 
harcot a ringben – fogalmazta meg alapvetését.

2006-ban ökölvívó szakedzőit végzett, majd 
2020 szeptemberében kapta a felkérést, hogy 
jöjjön a sportiskolához ökölvívóedzőnek.

– Jánossal nagyon jó összhangban dolgozunk, 
jól kiegészítjük egymást. Két különböző stílust 
képviselünk: János a technikásabb ökölvívást 
kedveli, én inkább az agresszívabb oldalát kép-
viselem a sportágnak.

Véleménye szerint a KESI-ben nagyon nagy le-
hetőségek vannak a fiatalok előtt.

– Szeretnénk megteremteni azt, hogy minél 
több fiatal sportoljon és váljon élsportolóvá – 
fűzte hozzá.

A régió élbolyában az akadémia 
három U11-es csapata
A Magyar Kosárlabda 
Szövetség Kenguru 
Kupa 7. régiójának 
kiemelt csoportjában 
szerepel a Merce-
des-Benz Gyár Nemzeti 
Kosárlabda Akadémia 
három U11-es korosz-
tályú csapata, mindez 
a csapatok mellett 
dolgozó edzők munká-
ját dicséri.

Az akadémia U11-es csa-
patai mellett Adamik Csil-
la, Lakosa Zsolt, Csorvási 
Sándor, Pasek Mónika, Király László, Király 
Henrik, Gereben Tamás és Markó Dorina 
edzőként dolgozik, Nagypál Nóra gyógytor-
nászként segíti munkájukat.

Adamik Csilla, a Mercedes-Benz Gyár Nem-
zeti Kosárlabda Akadémia lányszakágvezetője 
elmondta: az U11-es országos bajnokság kele-
ti régiójában 8 csoportba sorolták be a csapa-
tokat, amelyekből a csoportgyőztesek mindig 
feljebb lépnek.

– Ez azt eredményezte, hogy a következő 
fordulóban a kecskeméti akadémia három 
csapata alkotja a régió kiemelt csoportját, 
ahonnan a győztes már nem jut tovább, ha-
nem egymással játszanak a fejlődés érdeké-
ben – fűzte hozzá.

Az akadémia rendszerében az egyik legfon-
tosabb alap, hogy az iskolákra épül a legfiata-
labbak utánpótlásképzése. Négy iskolában – a 
Vásárhelyiben, az Arany Jánosban, az ÉZI-ben 
és a Petőfi általános iskolában – van előkészítő 
csoport, innen kerülnek fel az akadémia baj-
nokságokban játszó csapataihoz a gyerekek.

– Ezen a szinten még nem lehet eldönteni, 
hogy kiből lesz kosaras, ezért én azt szoktam 
mondani a gyerekeknek, hogy abból lesz ko-
saras, aki az is akar lenni – hangsúlyozta a 

leányszakág-vezető, aki egyben a KKA Amazo-
nok edzője is.

Lakosa Zsolt, a KKA Mitugrász csapat edző-
je elmondta: a fiúk agresszívek, gyorsak, nem 
túl magasak, a lányok magasak és ügyesek.

– Én vagyok a testnevelő tanáruk, én va-
gyok az edzőjük, egy helyen van a suli és a 
kosárlabda, tökéletes a terem, magyarul opti-
mális környezetben vannak – értékelte a kép-
zési rendszert.

Csorvási Sándor az U11-es Párducok csapa-
tának az edzője. A csapat játékoskeretét a vá-
ros 5 általános iskolájában dolgozó testneve-
lőinek az ajánlásával állította össze, id. Kégel 
Tamás fiúszakág-vezető vezetésével.

– A kecskeméti akadémián kitűnő körül-
mények között dolgozunk, ahol minden fel-
tétel biztosítva van az eredményes munkához 
– hangsúlyozta.

November óta a csapattal dolgozik dr. Ho-
leczné Morvai Ildikó is, aki türelmével, peda-
gógiai tapasztalataival rengeteget segít a kö-
zös munkában.

Az U11-es korosztály széles bázisán, ki-
emelkedő tehetségeire és képzett szakembe-
reire építve alapozhatja a jövőt az akadémia 
és a kecskeméti kosárlabda.

Németh Ottó és Németh János

Múlt szombaton Békéscsabán 
1–0-ra kikapott ugyan csapatunk 
az NB II-es Békéscsaba vendége-
ként, de a keddi, immáron Kecs-
keméten rendezett felkészülési 
mérkőzésen már mi bizonyultunk 
jobbnak. Gombos Zsolt ezúttal 
is mindenkinek játéklehetőséget 
adott.

A meccs egy gyors Constantinescu-lö-
véssel indult, mely elkerülte a kaput, 
de ezzel együtt másodosztályú ellenfe-
lünk kezdte jobban a mérkőzést. A 10. 
percben meg is szerezték a vezetést, 
amikor Farkas csúsztatott a kapunkba 
egy szögletet (0–1). Az első félidőben 
ezt követően a mezőnyben zajlott leg-
inkább a játék, a Békéscsaba letáma-
dásai ellen ugyan többször is szépen 
csináltuk meg a labdakihozatalt, de 
helyzetbe nem igazán kerültünk, igaz, 
a vendégek is maximum lehetőségekig 
jutottak csak. Bő félóra elteltével volt 
egy nagyon erős pár perce az Előré-
nek, ekkor Paudits és Lukács is beta-
lálhatott volna, de nem céloztak elég 
pontosan, majd Kitl ziccerét tolta fölé 
Lékai. A félidő hajrájában mi találtunk 
végül a kapuba, egy szöglet után Koszó 
lőtt a hálóba a 43. percben (1–1).

Szünetben mindkét csapat renge-
teget cserélt, Gombos Zsolt egy teljes 
sort, de Preisinger Sándor is csak két 
emberét hagyta pályán, sok fiatal ka-
pott bizonyítási lehetőséget mindkét 
oldalon. Ebből mi jöttünk ki jobban, 
az 52. percben Pantelisz beadását 
Asztalos bólintotta közelről a kapuba 
(2–1). A folytatásban sikerült növelni 
is az előnyt, a 60. percben a végig ak-
tív Pantelisz húzott befelé balról szép 
cselekkel, majd jobbal a léc alá lőtt 
(3–1). A végeredmény a 69. percben 

alakult ki, amikor Pantelisz indítot-
ta Szalai Józsefet, támadónk ballal a 
hosszúba lőtt ziccerben (4–1).

A KTE HUFBAU legközelebb szom-
baton 10:00-kor a megye I.-es Kerek-
egyházát fogadja újabb felkészülési 
meccsen.

KTE HUFBAU – Békéscsaba Előre 
4–1 (1–1)

Felkészülési meccs
KTE (1. félidő): Lékai – Puskás G., 

Koszó, Kis, Grünvald – Vágó, Károly, Ja-
kab – Tóth, Puskás Z., Constantinescu.

KTE (2. félidő): Mészáros – Kuch-
ta, Asztalos, Gál, Kotroczó – Hatva-
ni, Szalai G., Csúri – Lukács, Szalai J., 
Pantelisz.

Csere: Mészáros, Lukács, Szalai G., 

Szalai J., Gál, Pantelisz, Asztalos, Hat-
vani, Kotroczó, Csúri, Kuchta.

Gól: Koszó, Asztalos, Pantelisz, Sza-
lai J., illetve Farkas.

Gombos Zsolt (KTE HUFBAU): 
Ugyanazt tudom elmondani, amit a 
szombati mérkőzés után, ezek a talál-
kozók nagyon hasznosak. Annyi volt a 
különbség, hogy most nyerni tudtunk. 

Ugyanúgy sort cseréltem a félidőben, 
sok fiatal kapott lehetőséget, olyanok 
is, akik még csak most kezdték el a 
felkészülést. Így is rúgtunk három 
gólt fordulás után, ami nagyon pozi-
tív, ahogy a hozzáállás és a helytállás 
is, ráadásul ez nem egy összeszokott 
csapat volt. A hibákat természetesen 
igyekszünk majd javítani.

A KTE HUFBAU visszavágott a Békéscsabának

TOVÁBBI KÉPEK!

A meccsen sok fiatal kapott lehetőséget, olyanok 
is, akik még csak most kezdték el a felkészülést, 
de így is rúgtunk három gólt fordulás után, ami 
nagyon pozitív, ahogy a hozzáállás és a helytállás 
is – mondta Gombos Zsolt, a KTE HUFBAU edzője
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2021-ben új időszámítás indult 
a szülészeteken, ugyanis január 
1-jétől a választott orvosok és 
szülésznők honorálása bünte-
tőjogi következményekkel jár. 
Ennek ellenére a szabad orvosvá-
lasztást sehol sem korlátozhat-
ják. Erről adott ki közleményt a 
kecskeméti kórház is.

Január 1-jétől lépett életbe az a tör-
vény, amely a hálapénz megszün-
tetését tűzte ki egyik legfontosabb 
céljául. A jogszabály az orvosokat ki-
emeli a közalkalmazottak közül és az 
eddiginél jóval magasabb alapfizetést 
ad nekik. Ugyanakkor a rendszer kife-
hérítése érdekében az új törvény szi-
gorúan tiltja a privát betegek ellátását 
az állami kórházakban, ami sok más 
szakterület mellett forradalmi válto-
zásokat hoz a szülészeteken is. 

Kétféle gyakorlat élt eddig a vá-
randósok körében. Voltak, akik az 
ügyeletes orvosra bízták a szülés leve-
zetését, a legtöbb kismama azonban 
magánrendelésre járt terhes gondo-
zásra választott orvosához, és meg-
kérte, hogy ő vezesse majd le a szü-
lést is. Sokan szülésznőt is fogadtak, 
hogy olyan szakemberekkel hozhas-
sák világra gyermeküket, akikben ma-
ximálisan megbíznak. Ezért fizettek is 
a nőgyógyászoknak, szülésznőknek a 
családok, ami a hálapénz megszünte-
tése érdekében meghozott jogszabály 
értelmében január 1-jétől tilos.

A Magyar Orvosi Kamara (MOK) ja-
vaslata szerint az átmenet idejére az 
orvosnak, a kórháznak és a kismamá-
nak háromoldalú nyilvános szerződés-

ben kellene rögzítenie, ki mire köte-
les, ezért mennyi pénzt kap az orvos 
vagy a kórház. A MOK vezetésének 
javaslata értelmében külön megálla-
podás esetén lehetne térítést kérni a 
szülésért, a szerződésben pedig tisz-
tázhatók volnának az extra szolgál-
tatások is. Ha bármilyen komplikáció 
fellép, el kell térni a szerződéstől.

A minisztériumban dolgoznak a 
részletes szabályokon. Egyelőre még 

nem készült el az a rendelet, ami sza-
bályozná a fogadott (szülész) orvos 
intézményét, kérdéses, meddig tart 
majd ez az átmeneti helyzet.

A várandós kismamák viszont na-
gyon aggódnak. A közösségi oldalakat 
elárasztották a kommentek a témá-
ban. Sokan háborodtak fel a bizonyta-
lan helyzeten, gyors megoldást várnak 
a döntéshozóktól. Ennek érdekében 
petíció is indult a Szabad szülésznő- 
és orvosválasztást kérünk a szülészet-
ben! címmel.

Az Emberi Erőforrások Miniszté-
riuma annyit nyilatkozott az ügy-
ben, hogy a hálapénz kivezetésére 
hivatkozva nincs lehetőség a szabad 
orvosválasztás jogát korlátozni, a 
konkrét szabályok kialakításán még 
dolgoznak.

A Bács-Kiskun Megyei Oktatókór-
ház az alábbi közleményt adta ki a 
témával kapcsolatban:

„A Bács-Kiskun Megyei Oktatókórház 
nem adott ki utasítást az egészségügyi 
törvény által biztosított szabad orvos-
választási jog gyakorlása kapcsán. In-
tézményünk változatlanul biztosítja az 
egészségügyi törvény és a kórház házi-
rendjében szabályozott módon a Szü-
lészeti-Nőgyógyászati Osztályon is az 
orvosválasztás jogát az alábbiak szerint:

– A betegnek joga van az állapota 
szerint szakmailag indokolt egészségügyi 
szolgáltató és a választott orvos egyetér-
tésével az ellátást végző orvos megválasz-
tásához, amennyiben azt az egészségi 
állapota, az ellátás sürgőssége indokolja, 
vagy az ellátás igénybevételének alapjául 
szolgáló jogviszony nem zárja ki.

– Az orvosválasztás joga az egész-
ségügyi szolgáltató működési rendjének 
megfelelően gyakorolható.

– Kórházunk házirendje szabályozza, 
hogy az orvosválasztási jog ügyeleti szol-
gálat, illetve sürgős szükség esetén csak 
korlátozással gyakorolható.

– A Szülészeti-Nőgyógyászati Osztály 
ügyeleti időben az egészségügyi ellátást 
az ügyeleti szolgálatra beosztott orvosok 
és a műszak szerinti feladatot ellátó szü-
lésznőkkel együtt biztosítja.

A fentiek értelmében kórházunk korlá-
tozó intézkedést nem tett és a jövőben 
sem kíván tenni a szabad orvosválasz-
tási jog tekintetében, a hálapénz kive-
zetésére hivatkozva, amelyet törvényi 
rendelkezés szabályoz 2021. január 
1-jei hatállyal.”

Hálapénz nélkül is marad  
a szabad orvosválasztás

Képünk illusztráció (Fotó: iStock)

Tavasztól  
ellenőrzik is
A hálapénz, ha előre kérték eddig sem 
volt legális, mégis sokan éltek vele. 
2021-től azonban egy évig terjedő 
szabadságvesztésre számíthat az, aki 
adja és az is, aki kapja. Az egészség-
ügyi dolgozók a kezelés után egyszer, 
és csakis olyan tárgyat fogadhatnak el, 
amelynek értéke nem haladja meg a 
nyolcezer forintot, vagyis a minimálbér 
havi összegének öt százalékát. Már 
az is kiderült, hogy az Egészségügyi 
Szolgáltatók Védelmi Főosztálya már-
cius 1-jétől ellenőrzi majd az egész-
ségügyi dolgozókat, hogy megsze-
gik-e az elfogadásának tiltásáról szóló 
kormányrendeletet. 

Évi 7 milliárd a nőgyógyászok zsebébe
Tizenegyezren töltötték ki az Ígyszültem.hu szülésélmény-térképet. A válaszokból 
többek közt kiderült, hogy a szülések 68 százalékában fizetnek a szülésekért, átlag-
ban 111 ezer forintot. Becslésünk szerint így nagyságrendileg 7 milliárd forint lehet 
a hazai állami szülészetben fizetett hálapénz összege egy évben. 

Alpolgármesterek segédkeztek 

A MENTŐÁLLOMÁSON
Alpolgármesteri 
segítséget kapott a 
Kecskeméti Men-
tőállomás a napok-
ban. Engert Jakabné 
és Szeberényi Gyula 
Tamás alpolgár-
mesterek nemcsak 
ajándékot vittek a 
mentőknek, hanem 
önkéntes munkát is 
vállaltak. A segítség 
pedig elkél, hiszen 
egyes napokon 6-700 
telefonhívást kell 
kezdeményeznie a 
mentőszolgálatnak.

Két nagy kosár gyümölccsel érkezett január 12-
én Engert Jakabné és Szeberényi Gyula Tamás 
alpolgármester a Kecskeméti Mentőállomásra. 
A vitaminban gazdag meglepetés mellett ön-
kéntesként a betegszállítás-irányítás munkáját 
is segítették.

– A járvány megfékezése szempontjából na-
gyon fontos a védőoltás felvétele, ami az elkö-
vetkező hónapoknak jelentős eseménye. Pol-
gármester asszony, alpolgármester asszony és 
én is bejelentkeztünk, regisztráltunk a védőol-
tásra – hangsúlyozta Szeberényi Gyula Tamás, 
aki Engert Jakabné alpolgármesterrel részt 
vett a tesztelés megszervezésével kapcsolatos 
munkálatokban is.

Az alpolgármesterek az önkéntes munka so-
rán a mintavételek szervezésében vettek részt. 
Mivel a mentőszolgálathoz naponta átlagosan 
200-300, nehezebb napokon 6-700 koronaví-
rus-mintavételi kérelem érkezik a megye terü-
letéről, minden segítség jól jön.

– A betegszállítás irányításában tudtuk az 
alpolgármestereket foglalkoztatni, ahol ön-
kéntesek is végeznek munkát. Elsősorban a 

mintavételek szervezése volt a feladatuk.  Ide 
érkeznek be a mintavételi kérőlapok, ők értesí-
tik a pácienseket, betegeket, hogy mikor és hol 
történik a mintavételük – mondta dr. Szekeres 
Antónia, a Kecskeméti Mentőállomás vezetője.

Dr. Szekeres Antónia kiemelte, az egész-
ségügyi felsőoktatásban részt vevő hallgatók 
is segítik munkájukat, akik a minták levételét 
végzik a fix mintavételi pontokon és személya-
utóval egyaránt. A megye területe és a nagy-
számú kérelmek miatt hatalmas segítséget 
jelentenek.

Várják az önkénteseket

Önkéntes diszpécserként segítheti bárki a kecske-
méti mentősök munkáját a koronavírus miatti ne-
héz időszakban. A CédrusNet Kecskemét felhívása 
szerint mindennap 10 és 18 óra között van szükség 
pluszsegítségre. A mentőállomás pedig elkülönített 
helyiséget és minden szükséges védőeszközt biz-
tosít. Aki szeretné önkéntesként segíteni a mentők 
munkáját, az a (76) 500 648-as telefonszámon 
jelentkezhet.

 Harkai György

Engert Jakabné és Szeberényi Gyula Tamás alpolgármester


